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EDITORIÁL

Milí čitatelia,

        tento editoriál uvediem trošku netradične. Moje pôsobenie na tejto škole a aj v časopise
pomaly končí. Tým pádom, drahí priatelia, dovoľte mi venovať pár slov Simonke, mojej
následníčke, ktorej by som rada posunula svoje vedomosti, skúsenosti a taktiež verejne
predala svoje ,,žezlo“.
      Simonka Komorovská, žiačka II. A, členka redakčnej rady od jej samotného založenia,
svojou poctivou disciplinovanosťou, precíznou prácou a ambicióznym vytrvaním do nášho
školského časopisu prispievala kvalitnými článkami, zaujímavými rozhovormi a prínosnými
témami. 
      Robila mi tým radosť počas našej spoločnej práce, pričom som si všímala jej výraznú
snahu, dôkladnosť a spoľahlivosť. Vďaka týmto aspektom, som nemusela dlho premýšľať,
komu poslanie šéfredaktora posuniem. Preto verím, že sa Simonke počas tvorenia a písania
bude úspešne dariť aj vo vedení tohto časopisu. Rada by som jej týmto odkázala, že v tom, čo
robí a ako to robí je dobrá, nech si v tom verí, pretože v ňu verím i ja. 
    Takže, Simonka, prajem Ti a aj celému tímu veľa šťastia, vytrvalosti a úspechov v
nasledujúcich rokoch aj po mojom odchode. Bolo mi cťou. Ďakujem. 

S pozdravom,

Kristína Janegová



     Našli sme si chvíľku krátku a chceme Vám zablahoželať k Vášmu sviatku. Ku
krásnemu jubileu Vám povedať chceme, že o všetkom čo pre nás robíte, vieme. 

      Vždy milá, usmiata a zhovorčivá. Patrí Vám naše obrovské poďakovanie za to
všetko, čo pre nás robíte, ako riadite našu školu, za to, že nás vychovávate, učíte
nás, ako byť lepším človekom a pripravujete do života. Za Vašu snahu a ochotu.
Pod Vaším vedením škola napreduje a my s ňou. Vybudovali ste nám pocit
bezpečia a istoty. My neprídeme len do školy učiť sa, ale prídeme niekam, kde sa
cítime dobre. A to aj vďaka Vám. Poďakovanie Vám patrí za všetky tie nudné
papiere, ktoré ste museli čítať, za všetky telefonáty, ktoré ste museli vybaviť.
Obdivujeme Vás za to, že to všetko perfektne zvládate, obdivujeme Vás za Vašu
nekonečnú vytrvalosť a odhodlanosť. Náš úspech je výsledkom toho Vášho. Vždy,
keď Vás stretávame na chodbe, srší z Vás neskutočná radosť a niečo pekné, čo sa
slovami nedá vyjadriť. Vždy krásny úsmev a noblesa. Ten si prosím zachovajte.
Veľmi Vám svedčí. Možno to tak nevyzerá, ale my si uvedomujeme, že za tým
všetkým stojíte Vy. Vy a Váš čas, úsilie, trpezlivosť a hlavne dobré srdce. Ste náš
anjel, čo nás vedie vpred a my môžeme vďaka tomu napredovať. 

Vážená pani riaditeľka!

     Za toto všetko Vám ešte raz chceme vyjadriť veľké ĎAKUJEME. Prajeme Vám
veľa zdravia, lebo je najdôležitejšie. Veľa šťastia, lebo je vzácne a v neposlednom
rade veľa lásky, lebo je krásna. Zostaňte taká, ako doteraz, sama sebou, pretože to
Vám svedčí najviac. 

Všetko najlepšie pani
riaditeľka!

Aneta Baňárová a
redakčný tím NOA?
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Stres?
Máš padáka!

Ako môžete prekonať stres a dosiahnuť úspech
Napísala: Petra Eva Petrulová

Foto: Aneta Šnoblová a Adela Mušáková
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 Stres má množstvo definícií avšak
jednoducho ho možno charakterizovať
ako fyzickú a emocionálnu odpoveď
organizmu na náročné situácie. Je to stav,
ktorý môže byť vyvolaný širokou škálou
faktorov, vrátane nadmerného
pracovného zaťaženia, skúšok, testov,
tlaku zo strany rovesníkov, očakávaní od
rodiny, neistoty zo zlyhania a podobne.

  Stres je fenomén, s ktorým sa v dnešnej
dobe stretávame čoraz častejšie. Hoci
malé množstvo stresu môže byť
prirodzené a dokonca nás motivovať k
lepšiemu výkonu, nadmerné a
dlhotrvajúce pocity stresu môžu mať
negatívny vplyv na naše zdravie a životnú
pohodu. Obzvlášť v dnešnej dobe sú
študenti často vystavení množstvu tlaku a
očakávaní, ktoré vedú k vzniku stresu. V
tomto článku sa budeme zaoberať
definíciou stresu, jeho výhodami a
nevýhodami, štatistikami a spôsobmi, ako
môžeme získať pomoc a vyrovnať sa s
tlakom prichádzajúcim z okolia.

  Existujú tri hlavné typy stresu: akútny
stres, ktorý sa vyskytuje v krátkodobom
horizonte, chronický stres, ktorý trvá
niekoľko mesiacov alebo rokov a traumou
spôsobený stres, ktorý sa vyskytuje po
traumatickej skúsenosti, ako je napríklad
nehoda alebo útok.

7

Hlavná téma čísla

Typy stresov



  Podľa štatistík sa stres stal
vážnym problémom aj medzi
študentami. Podľa prieskumu
z roku 2022 uskutočneného
medzi stredoškolákmi v celej
Európskej únii, až 70%
študentov uviedlo, že pociťujú
vysokú úroveň stresu v
dôsledku tlaku spôsobeného
školou. Tieto výsledky
poukazujú na to, aké
podstatné je poskytnutie   
podpory študentom, aby sa
dokázali vyrovnať so
stresovými situáciami.

Ako sa však stres  prejavuje?
  Stres má množstvo prejavov a
každý pri prežívaní stresu pociťuje
niečo iné.

  Časté fyzické prejavy sú napríklad
bolesti hlavy, zvýšený tlak či tep,
svalové napätie, strata chuti do
jedla alebo zvýšený apetít, taktiež
aj znížená imunita. 

  Ľudia, študenti a všetci trpiaci
stresom často pociťujú úzkosť,
obavy, napätie, nervozitu, a to
najmä v súvislosti s očakávanými
testami, skúškami alebo
výsledkami, čo sa požadujú. To
prináša aj zníženú koncentráciu.
Vysoká úroveň stresu môže mať
vplyv na kognitívne schopnosti.
Môžu tak vzniknúť problémy s
koncentráciou, memorovaním
informácií a sústredením sa, a to
nielen na štúdium.

  Rovnako tak stres prináša zmeny
nálad – avšak najmä k negatívnym,
ako je podráždenie, smútok,
bezmocnosť alebo vyčerpanosť. 

  V neposlednom rade má stres aj
socio-emocionálne prejavy. Stres
môže mať vplyv aj na vzťahy a
sociálnu interakciu. Pri dlhodobom
zažívaní stresu sa vytráca záujem o
aktivity, o vzťahy s ostatnými a
človek sa začína izolovať

  Na druhej strane, dlhodobý
a chronický stres môže
spôsobiť problémy so
zdravím, vrátane vyčerpania,
úzkosti, depresie a dokonca
mnohých fyzických
ochorení, alebo nás môže
priviesť k závislostiam. Ako
sú fajčenie, užívanie liekov
alebo alkoholizmus. 

Ako zvládame stres a
čo nám môže
pomôcť?

Má stres aj výhody?

 Krátkodobý stres môže mať
pozitívne účinky, ako je zvýšenie
pozornosti, energie, môže nám
pomôcť zvýšiť našu produktivitu,
alebo nám dokáže pomôcť
pripraviť sa na náročné situácie do
budúcnosti. 
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Múdrosť na záver
  Je potrebné, aby sme si
vytvorili realistické
očakávania, aby sme si
uvedomili, že je normálne
mať občasné neúspechy
alebo aj nedokonalosti –
predsa sme len ľudia. Treba
sa poučiť zo svojich chýb,
uvedomiť si a prijať vlastné
limity,  znížiť tlak a  pracovať
na zlepšení psychickej
pohody. 
 Nakoniec je naozaj
podstatné si uvedomiť, že
stres je bežnou súčasťou
života a nie vždy ho je možné
úplne eliminovať. Avšak,
dôležité je nájsť spôsoby, ako
ho riadiť a minimalizovať
jeho negatívny vplyv na naše
zdravie či už fyzické alebo aj
psychické. 

Ako zvládať stres?

  V  boji so stresom veľmi
dokáže pomôcť plánovanie,
vytvorenie si rozvrhu, kde si
rozložíme všetky úlohy
a  povinnosti, ktoré musíme
stihnúť – s  týmto dokážu
pomôcť aj rôzne aplikácie,
ktoré sledovanie času
uľahčia. Je dokázané, že
plánovanie a  prehľad o
deadlines dokáže pomôcť
zmierniť pocit chaosu a zvýšiť
efektivitu.

1. Time Management

  Treba si určiť, čo je naozaj
dôležité a  čo nie – je veľmi
podstatné dokázať rozlišovať
medzi dôležitými a  menej
dôležitými vecami a v  prvom
rade venovať svoj čas
prednostne tým dôležitejším
úlohám a povinnostiam.

2. Podstata

  Správna výživa, fyzická
aktivita a oddych sú dôležité-
nesmieme zabúdať na
vyváženú stravu, dostatočný
spánkový režim a pravidelné
cvičenie (samozrejme
každému ako vyhovuje – či už
aktívne vykonávanie športu,
chodenie do „fitka“ alebo
prechádzka, najlepšie v
prírode). Takisto pobyt na
čerstvom vzduchu dokáže
pomôcť ukľudniť sa a ,,
vyčistiť si hlavu”. Veď predsa

3. Správna 

 nie len tak pre nič sa hovorí:
„v  zdravom tele zdravý
duch.“

  Niekomu dokáže pomôcť aj
meditácia, hlboké dýchanie,
joga a podobne. Tieto
techniky dokážu pomôcť
znížiť úzkosť a stres a
dosiahnuť vnútorný pokoj.

4. Relaxačné techniky

 Nesmieme zabúdať na
oddych a čas pre seba,
venovanie sa svojim
záujmom, relaxácií,
stretávaniu sa s priateľmi a
trávenie času s rodinou.
Nájdenie rovnováhy medzi
prácou/ školou a zábavou je
nesmierne dôležité pre
udržanie duševného zdravia a
pohody.

5. Zábava a oddych

  Treba sa rozprávať o svojom
strese a pocitoch, či už so
svojimi blízkymi, priateľmi,
rodičmi alebo naším
školským psychológom, ktorý
každého určite rád vypočuje
a spraví všetko pre to, aby
pomohol. Práve zdieľanie
svojich negatívnych pocitov a
obáv dokáže zmierniť
psychické napätie. 

6. Komunikácia 
a podpora

 Prehlbovanie si našich
vedomostí v  témach
spojených so stresom dokáže
byť užitočnejšie, ako sa   
môže zdať. Môže nám v  tom
pomôcť počúvanie podcastov,
čítanie článkov, kníh či
zúčastnenie sa rôznych
workshopov a kurzov. 
Je však dôležité si uvedomiť,
že každý organizmus môže
reagovať na stres inak, a
preto je dôležité nájsť spôsob,
ktorý je pre nás najúčinnejší.

7. Vzdelávanie sa

životospráva
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Patrí antikoncepcia
do škôl a na
absentujúce hodiny
sexuálnej výchovy?

  Inak povedané, sexuálna výchova je na
školách dobrovoľná a málokedy sa na
škole objaví pedagóg zainteresovaný v
tejto problematike. Učebné osnovy máme,
koordinátori sú na školách tiež. Sexuálna
výchova má byť súčasťou etickej výchovy,
biológie, občianskej náuky či triednických
hodín. 

  Dokument z čias minulých storočí. Rok
1994, vystavený ministerstvom školstva,
ako učebná osnova pre základné a stredné
školy. Sexuálna promiskuita, HIV,
pohlavné úchylky, homosexualita a iné.
Toto sú témy, o ktorých by sa malo na
školách hovoriť od vzniku tejto učebnej
osnovy, no opak je pravdou. Teória bez
praxe. Metodicko-pedagogické centrum v
Bratislave doplnilo túto novelu 79-
stranovým lajstrom o aktivitách na túto
problematiku, no zažil niekto aspoň jednu
z nich?

Výchova k manželstvu a
rodičovstvu

Žiadne systémové riešenie,
seriózny problém

Foto: gettyimages
Napísal: Marek Fryželka
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Neexistujúca
sexuálna
výchova?



Konzervatívne
škrtanie a klamstvo
na mikrofón

   Ján Horecký, bývalý minister
školstva (14.5.2023) si dovolil
vyškrtať témy antikoncepcie,
sexuálnej orientácie a identity
mladých ľudí. Túto informáciu
publikoval konzervatívny
denník Postoj 16. februára
2023. Považuje tieto témy za
ideologické, nie objektívne.
Odborníci upravili návrh
presne podľa požiadaviek
nášho ministra, no
spoznávanie sexuálnej
identity upraviť nevedeli. Na
Slovensku po slovensky - tak
sme ju jednoducho vyškrtli.
Nám pri rozhovore na súťaži
Štúrovo pero povedal, že
sexuálna výchova sa musí
dotknúť všetkých verzií

Informácie aktuálne k 14.11.2023

Článok má čisto informačný charakter a jeho cieľom nie je nikoho uraziť alebo pošpiniť.

Prieskum bol vytvorený pre získanie informácií od študentov pre tento článok. Spolu ho vyplnilo
170 stredoškolských študentov vo veku 15-20 rokov z rôznych kútov Slovenska.

  Na poste ministra školstva,
vedy, výskumu a športu SR sa
vyskytla stará známa tvár -
Tomáš Drücker. Bývalý
minister zdravotníctva, vnútra
a riaditeľ Slovenskej pošty.
Jeho pozornosť sa aktuálne
sústredí najmä na vysoké
školy a škôlky. Dočkáme sa
niekedy pozornosti aj my
stredoškoláci?

Prerazí liberálno-
konzervatívne
zamlčaný Hlas? 

   Viac ako 50% mladých ľudí
do 20 rokov na vzorke 170 ľudí
naprieč celým Slovenskom sa
dozvedelo o pohlavnom styku
na internete. 30%
respondentov sa naučilo o
pohlavnom styku od
kamarátov. Internet sa dnes
stáva trendom, no pokiaľ nás v
škole nenaučia, ako sa
správne nasadzuje prezervatív
a pani Záborskej prejde návrh
na zákaz potratov, čo budeme
s toľkými deťmi robiť? 

Mladí chcú vedieť
viac! 

 Dopyt po neexistujúcej
sexuálnej výchove, či dopyt po
hodine sexuálnej výchovy na
strednej škole aspoň raz do
týždňa sa stáva trendom.
Takto znie vyjadrenie
minimálne 75% opýtaných na
dve otázky - ,,Máš pocit, že
potrebujeme viac hovoriť o
sexuálnej výchove?” a ,,Mala by
byť sexuálna výchova na
strednej škole i predmetom?”
Napríklad 1 hodina týždenne.
Prečo teda túto požiadavku
ignorujeme?

Sexuálna výchova je
povinná aj v Južnej
Afrike

  Niekde je oblasť sexuálnej
výchovy povinnosťou, ako
napríklad v Južnej Afrike,
neďalekom Francúzsku,
Nemecku alebo Poľsku. Na
Slovensku len doporučením.
Bojíme sa o tejto téme
hovoriť, je pre nás triviálnou. 

Sumár sumárum
  História sexuálnej výchovy
na stredných školách sa
tiahne až do roku 1994, no
okrem rôznych teoretických
publikácií nemáme žiadny
dôkaz ani skúsenosť s tým, že
sa vyučuje. Predbehli nás
skoro všetky krajiny
Európskej únie.

Kurikulárny
rebranding
  Už začiatkom januára roku
2023 boli ohlásené nové
zmeny v tejto téme. Nesie
názov ,,Vzdelávanie pre 21.
storočie”, no týka sa najmä
základných škôl a témy
sexuálnej výchovy veľmi
nezahrňuje. Je super, aby sa
mladšie ročníky učili
kritickému mysleniu, ale pri
témach sexuálnej výchovy
budú zrejme odkázaní sami
na seba, rodičov, kamarátov,
alebo si hľadajú iné cesty...

sexuálnej výchovy, ktorá
zahŕňa vzťahovú, telesnú a
identickú. Tak kam zmizla
naša sexuálna identita? Sami
ste ju vyškrtli.
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   Táto téma, ktorá je pre mnohých
i v dnešnej dobe tabu, so sebou,
ako všetci vieme, neprináša len
spoločenské či ekologické
problémy, ale i ekonomické.

  Menštruačnou chudobou trpí
človek, ktorý si nemôže komfortne
dovoliť menštruačné pomôcky,
ako napríklad vložky, tampóny
alebo lieky proti menštruačným
bolestiam. Týmto problémom trpí
celosvetovo cez 500 miliónov ľudí.
Štatistiky pre Slovensko nie sú
momentálne známe, no pri fakte,
že až takmer 14% obyvateľstva
postihuje chudoba, môžeme usúdiť
že podobné percento postihuje aj
nedostatok finančných
prostriedkov na menštruačné
pomôcky. 

  Škótsko sa rokom 2018 stalo
prvou krajinou, ktorá ponúka
študentkám bezplatné vložky a
tampóny v školách a univerzitách.
V súčasnosti k ním majú prístup
už všetky osoby, ktoré si ich
nemôžu dovoliť. Poznáme viacero
dobrých príkladov ako napríklad
Francúzsko či Keňa. Výnimočným
prípadom z domova je
Banskobystrická župa, ktorá v
roku 2022 uviedla bezplatné
menštruačné pomôcky pre
študentov stredných škôl. Veľa
krajín taktiež zrušilo daň na tieto
pomôcky, o čom na Slovensku
môžeme len snívať. Realitou je, že
viac ako polovica krajín Európskej
únie ich zdaňuje ako “luxury
items”, pod ktoré tiež spadá aj
napríklad víno, pivo, či cigarety.

  Menštruácia je biologickou
nevyhnutnosťou a menštruačné
produkty, ktoré používame, sú
nevyhnutné pre naše zdravie,
pohodu a ľudskú dôstojnosť.
Menštruačné pomôcky nie sú
luxusom a mal by k ním mať
prístup každý.

Napísala: Ema Maláková V.A

Čo je period poverty
alebo menštruačná

chudoba?
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Osobnosť školy

  Na   našej   škole    máme   veľa úspešných
študentov. Úspechy sú až na najvyššej -
celoslovenskej, či medzinárodnej úrovni.
Jednou z mnohých úspešných reprezentantiek
našej školy je Petra Eva Petrulová.

   Petra Eva Petrulová je študentka IV.A triedy
a je predsedkyňa nášho školského parlamentu.
Má 17 rokov a býva v Trenčianskych
Stankovciach. Vo svojom voľnom čase sa
venuje rôznym vzdelávacím aktivitám, či
dobrovoľníctvu a je veľkou milovníčkou kávy.

,, Byť samým sebou je
najlepší spôsob, ako

byť s inými“
Erich Fromm

Napísal:  Juraj Mikláš
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Foto: Petra Eva Petrulová



  Som rada, že môžem viesť
školský parlament, a  že sa
nám minulý školský rok
podarilo zorganizovať školský
ples. Podarilo sa nám to vďaka
spolupráci členov parlamentu
a taktiež vedenia školy
a  ostatných, ktorí nás
podporovali. Teší ma, že
môžem reprezentovať školu
na rôznych súťažiach
a podujatiach, ako je napríklad
súťaž Rozhoduj o  Európe, či
Olympiáda ľudských práv, kde
sa mi na oboch súťažiach
podarilo vďaka výhram
v  krajských kolách dostať do
finálnych kôl. A aj vďaka tomu
som mohla dokázať, že
úspešní ľudia nemusia
študovať len na gymnáziu.
Minulý školský rok sa mi
podarilo zúčastniť projektu
Erasmus+, a  na základe tejto
výbornej skúsenosti sme s
mojím  spolužiakom Maťom
pripravili prednášku o  tomto
projekte na našej škole, aby
sme aj ostatným študentom
sprístupnili túto možnosť
vzdelávania.

*Petrina obľubená obuv

Ako sa Ti darí
vyvážiť mimoškolský
život so štúdiom?

  Mimo školy sa venujem
ďalším vzdelávacím
aktivitám, ako je napríklad
DASATO Academy, ale
som aj členkou Aliancie
stredoškolákov. Vždy si ale
viem nájsť čas na rodinu
a  kamarátov. Som im
vďačná, že cítim podporu
z ich strany.

Čomu by si sa chcela
venovať v
budúcnosti?

  Ďalej by som sa chcela
venovať práci s  ľuďmi,
chcela by som ľuďom
pomáhať. Môj veľký cieľ
do budúcna je dostať sa
na Karlovu univerzitu
v  Prahe, kde by som
chcela študovať sociálnu
prácu alebo psychológiu.

Prečo si sa rozhodla
študovať na našej
škole?

  Nebola som spokojná na
základnej škole, a už
predtým som sa rozhodla,
že budem chcieť študovať
na obchodnej akadémii.
Keď som zistila, že je
príležitosť študovať na
obchodnej akadémii už po
ukončení 8. ročníka,
neváhala som a podala
som prihlášku na túto
školu. Keďže v tej dobe
ešte zúrila pandémia bola
som prijatá vďaka
výsledkom zo základnej
školy.

  Som veľmi vďačná za pomoc
zo strany pedagógov, hlavne
pani profesorky Paškovej,
ktorá ma pripravuje a veľmi
podporuje, a vďaka nej som sa
dozvedela o  týchto súťažiach.
Samozrejme súťaže vyžadujú
veľa prípravy vo voľnom čase,
no neľutujem to.

Ako sa Ti podarilo
dosiahnuť tieto
úspechy?

Čo považuješ za svoje
najväčšie úspechy na
našej škole?

  Určite, aby si išli za
svojim cieľom, aby hľadali
ľudí, ktorí im môžu
pomôcť, a  nebáli sa
požiadať o  pomoc. Je
dôležité, aby sa hocičomu
v čom chcú uspieť venovali
aj vo svojom voľnom čase,
určite sa to oplatí. Netreba
ale pri tom zabúdať na
štúdium a na seba, a svoje
okolie. Všetko s  mierou.
Dúfam, že som aspoň
niekoho trochu inšpirovala
a  verím, že na škole
budeme mať čoraz viacej
úspešných študentov.

Čo by si odporučila
ostatným
študentom, pri
ceste ku
dosahovaniu
úspechov?

14

Rozhovor



Prečo ste sa rozhodli zrekonštruovať práve
kino Hviezda?
  Hviezda je jedinečným kultúrnym stánkom
v Trenčíne. Jej prevádzka sa začala v roku
1940. V roku 2009 sa stala národnou
kultúrnou pamiatkou. Mesto chcelo Hviezdu
rekonštruovať už pred 9 rokmi, no napokon
zákazku na uskutočnenie stavebných prác
zrušilo. Vtedy nám europeniaze schválili, no
ale s pomerne vysokými neoprávnenými
výdavkami, ktoré by mesto muselo platiť z
vlastných zdrojov.

S čím ste boli najviac spokojní a naopak
nespokojní, čo sa týka rekonštrukcie?
  Mrzí nás, že sa stavebné práce predĺžili,
resp., že sme museli niekoľkokrát posúvať
termín ich ukončenia. Ale treba povedať, že
nám do tejto investičnej akcie zasiahla
pandémia COVID-19, čo znamenalo na istý
čas výpadok pracovnej sily, dlhšie sa čakalo
na dodanie stavebných materiálov,
navyšovali sa ceny stavebných materiálov,
museli sa robiť cez mestské zastupiteľstvo
dodatky ku zmluve. A prišli aj ďalšie
nepredvídateľné okolnosti. Niektoré
konkrétne záležitosti sme museli
konzultovať s Krajským pamiatkovým
úradom Trenčín. Ide totiž o pomerne starú
budovu, no najmä o národnú kultúrnu
pamiatku. To spôsobilo i práce naviac.

Hviezda sa po čase
znova rozsvietila

Napísala: Simona Komorovská
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inInterview s Jurajom Bendom – manažérom centra kultúrno-kreatívneho potenciálu  
Hviezda, Erikou Ságovou – hovorkyňou mesta Trenčín a Mirkou Gučíkovou – PR
manažérkou, bol vedený v čase, kedy bolo kultúrno-kreatívne centrum Hviezda stále v
procese rekonštrukcie, čomu zodpovedajú aj niektoré odpovede. Teraz je Hviezda v
plnej prevádzke a otvorená verejnosti. Ponúka rôzne zaujímavé workshopy, o ktorých
sa dozviete viac aj na webovej stránke mesta Trenčín.

Foto: stránka mesta Trenčín



Čo vlastne znamená titul Európske mesto
kultúry 2026?
  V prvom rade väčšina ľudí si myslí že
Európske hlavné mesto kultúry bude jeden
veľký festival. Nemôžeme povedať, že ľudí
musíme sklamať, pretože ten rok 2026 bude
naozaj plný podujatí a rôznych akcií, cez
divadlá, festivaly, koncerty, ale toto nie je
Európske hlavné mesto kultúry. Je to
projekt zmeny mesta a regiónu a meníme ho
v troch vrstvách. Menia sa nevyužívané
miesta a vďaka tomuto projektu ožijú. Je to
zmena fyzického prostredia mesta a druhá
vec je aj zmena myslenia, ktorá prichádza
cez tie zážitky a podujatia. Napríklad starý
železničný most bude prerobený, bude to
miesto na stretávanie sa a na kultúru.
Zážitky chceme sprostredkovávať tak, aby sa
dostali aj ľuďom, ktorí si teraz myslia, že
kultúra nie je pre nich alebo, že sú nejakým
spôsobom z kultúry vylúčení. Budú taktiež
rekonštruované aj niektoré ulice. V meste
bude vidieť, že tu prichádzajú investície
vďaka tomu projektu. Dôležité je, že je to
Európske hlavné mesto kultúry, preto tam
bude cítiť tá európskosť. Chceme, aby sa
mesto pretváralo podľa tých európskych
štandardov.
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Aké workshopy a podujatia sa budú diať vo
Hviezde?
  Ten grant, na základe ktorého mesto
dokáže rekonštrukciu uskutočniť, nás
podmieňuje v tom, aby sme ľudí vzdelávali v
kultúrno-kreatívnom priemysle, napríklad
ako je aj módne návrhárstvo. My sme týmto
priemyslom obklopení, takže je toho naozaj
veľa. Budeme tam mať profesionálne
technológie a na ne budú nadväzovať aj
niektoré tie workshopy. Vieme vám
napríklad ponúknuť marketingový kurz,
alebo vás naučíme fotiť portrétovú
fotografiu. Budeme mať aj veľa zaujímavých
lektorov. Takže naozaj široká škála
workshopov. Ponúkneme, aby si ľudia
hľadali svoj talent, či už to bude len pre
zábavu alebo sa tým chcú v budúcnosti živiť.
Takže daň za to zrekonštruovanie budovy je
taká, že sa nakoniec mnohí z nás niečo
naučíme.

Rozhovor



  Na záver by sme  chceli veľmi pekne
poďakovať pánovi Jurajovi Bendovi,  
pani Erike Ságovej a Mirke Gučíkovej za
príjemnú spoluprácu a ochotu pri
poskytnutí všetkých informácií.

Čo zahŕňa vaša pozícia manažéra
kultúrno-kreatívneho potenciálu Hviezda?
  Ja mám na starosti tím 14 ľudí, ktorí sa
starajú o jednotlivé zložky vo Hviezde. To
znamená, že sa starajú o prevádzku domu.
Sú to technici, je tam nejaký marketing aj
programová zložka. To sú ľudia, ktorí sa
starajú o vzdelávacie aktivity, a nakoniec
dramaturgická a produkčná zložka, ktorí
robia tú kultúru ako takú.

Aké novinky sa budú diať vo Hviezde?
  Bude sa to hlavne týkať dielne Fablab,
ktorá bude pre domácich kutilov. Tá vám
bude umožňovať vytvoriť si rôzne 3D veci,
vyrábať si umelecké diela, ale aj priemyselný
dizajn. Ďalšia veľká novinka bude, že k tým
kultúrnym programom pribudnú aj tie
vzdelávacie a asi najväčšou novinkou z
môjho pohľadu je tá, že vlastne skoro všetky
priestory Hviezdy budú otvorené verejnosti.

Máte obavy, že sa niečo nestihne do roku
2026?
  Na tieto aktivity, ktoré robíme, sa viaže
naozaj veľmi veľa investícii. Bol schválený
zákon o Európskom hlavnom meste kultúry,
ktorý upravuje vzťahy medzi vykonávateľom
a ďalšími realizátormi a upravuje ich tak,
aby sme to my stihli do roku 2026. To je
dôležité, pretože tento projekt je jedinečný a
vyžaduje si, aby sa za veľmi krátky čas stihlo
to, čo sa deje aj desaťročie. Teraz máme
záruku, že zákon urýchli vykonávanie vecí,
na ktorých pracujeme. 
Dúfame v to, že sa stihne všetko, ale situácia
je náročná. Je dôležité povedať, že nie je
cieľom, aby bolo všetko hotové k 1.1.. Cieľom
je to, aby tá zmena pokračovala aj naďalej a
zároveň, aby tu zostali tí šikovní a skúsení
ľudia. V roku 2026 tu budeme vidieť veľkú
zmenu, ale podstatné je, aby tá zmena aj
pokračovala.

Čo je vaša srdcovka na Hviezde?
  Každý to asi vníma inak. Pre mňa je to asi
ten vzdelávací program, pretože sa tam
budú stretávať ľudia, ktorí by sa asi inak ani
nestretli a budú sa môcť navzájom od seba
niečo naučiť.
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Kryptomeny
Foto: Savee

Napísal: Adam Mandinec
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1. Hodnota kryptomien je
nestabilná vzhľadom na ich
novosť, fungujú na základe
ponuky a dopytu a   
ovplyvňujú ich celebrity a
médiá.
2. Kryptomeny majú
čiastočne obmedzené svoje
praktické využitie ako
platobná metóda a bude trvať
určitý čas, kým sa to zmení.

3. Transakcie s kryptomenami
sú bezpečné, ale vyžadujú si
veľa elektrickej energie, čo
prispieva k zmene klímy a kríze
globálneho otepľovania. 
4. Decentralizácia kryptomien
vedie k absencii regulačných
organizácií, čo vytvára
príležitosti na pranie špinavých
peňazí, Ponziho schémy a iné
podvody.

I keď majú
kryptomeny
veľa výhod,
majú aj
mnoho
veľkých
nevýhod: 

  Kryptomeny sú novinkou,
ktorá bola vytvorená v roku
2013 anonymným človekom, o
ktorom vieme iba to, že sa
volá Satoshi Nakamoto. Ten
vytvoril program pre Bitcoin.
Kryptomeny sú vlastne iba
virtuálne peniaze, ktoré môžu
byť vydávané akoukoľvek
firmou alebo spoločnosťou a
ich cena je určená ponukou a
dopytom.

  O kryptomenách sme v
poslednom čase počuli veľmi
veľa správ, ale mnoho ľudí
nerozumie, prečo sú „iba
nejaké špeci počítačové
peniaze“ tak dôležité.

  Druhý dôležitý systém sa
nazýva Blockchain. Dá sa
charakterizovať ako spôsob
organizácie všetkých tých
kópií účtovných kníh do
blokov (kociek). Keď niekto
urobí nejakú transakciu s
napr. Bitcoinom, tak sa tá
transakcia zaznamená ako
kocka, na ktorej sú napísané:
transakčné dáta (kto platil
komu a koľko), HASH
(špeciálny identifikačný kód),
a HASH predošlej kocky.
Tento systém funguje tak, že
kedykoľvek sa nejaký údaj v
kocke zmení, tak sa zmení aj
HASH danej kocky a keď
HASH jednej kocky nesedí s
HASHOM v druhej kocke, tak
sa každá nasledujúca kocka za
falošnou kockou stáva
nesprávnou.

  Kryptomeny majú zopár
dôležitých vlastností, kvôli
ktorým sa stali tak populárne.
Najdôležitejšie vlastnosti sú
ich decentralizácia a solídne  
zabezpečenie. Decentralizácia
je veľmi dôležitou vlastnosťou
kryptomien, znamená to, že
nie sú regulované žiadnym
štátom alebo bankou. Preto je
možné, že kryptomenu si
môže vytvoriť ktokoľvek a
kedykoľvek. Druhou dôležitou
vlastnosťou je zabezpečenie,
ktoré funguje na technológii
Ledgeru (účtovnej knihy) a
Blockchainu. Ledger je druh
databázy, do ktorej sa
zapisujú záznamy transakcií,
ktoré sú dostupné každému a
sú uložené na každom
dostupnom serveri. 

 Ak spojíme systémy
Blockchainu a účtovných
kníh, sú kryptomeny
zabezpečené viac ako akciový
trh. Pretože, keby som chcel
urobiť falošnú transakciu, aby
mi prišli peniaze, tak by som
musel nielen pozmeniť HASH
jednej kocky a každej, čo
nasleduje po nej, ale aj
pozmeniť kód na približne 

   No i cez mnoho problémov
je podľa mňa krypto
budúcnosťou peňazí, pretože
umožňuje jednoduché a
nezáväzné transakcie cez
internet bez akýchkoľvek
poplatkov. Ale nie je možné,
aby obchodovanie bolo plne
decentralizované, pretože
tieto klamstvá okradli už
mnoho ľudí a pravdepodobne
okradnú omnoho viac.

Dáta sú uložené na viacerých
serveroch preto, lebo ak by
niekto zmenil záznam na
jednotlivej účtovnej knihe, tak
systém uvidí, že jeden záznam
sa nezhoduje so všetkými
inými a pozná, že je falošný.
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500 000 počítačoch naraz. Čo
nie je možné. FTX bola firma
založená Samom Bankmanom
Friedom (SBF), ktorá minulý
rok skrachovala a zanechala
stovky ľudí chudobných a
oklamaných. Firma FTX bola
prakticky jedna veľká „Ponzi“
schéma, ktorá mohla fungovať
len dokedy do nej prichádzali
ľudia, ktorý by do nej
investovali. Ale keď ľudia
prestali prichádzať a ďalší
začali vyberať svoje peniaze,
firma prezradila, že ich
peniaze nemá. Peniaze firma
nemala nielen preto, že boli
uložené na miestach odkiaľ
ich nemohli hneď dostať, ale
aj preto, že SBF použil token
firmy FTX ako zálohu na
požičanie miliárd dolárov,
ktoré nemal šancu splatiť. SBF
spreneveril viac ako 4
miliardy dolárov na záchranu
svojich investícií. Viac ako 21
miliónov na reklamnú
kampaň a cez 45 miliónov
dolárov na úplatky pre
politikov.

Vlastnosti kryptomien

Pozitívne vyhliadkyZabezpečenie
kryptomien



Orbanizácia v produkcii
Róberta Fica 

Nepodarené gesto
  Ľuboš Blaha (SMER - SSD) odstránil vo svojej
kancelárií vlajku Európskej únie a  portrét
prezidentky Zuzany Čaputovej, ktoré nahradil
portrétom Che Guevaru najradikálnejšieho
predstaviteľa komunizmu na Kube. Poslanci
KDH na tento popud odovzdali návrh na jeho
odvolanie, Peter Pellegrini sa však domnieva,
že ospravedlnenie je dostačujúce (RTVS).

Polená pod nohy demokracie 
   Predseda vlády Robert Fico (SMER - SSD) dal
na Úrade vlády preveriť povolenie na vstup a
prácu novinárov z denníkov SME, Denník N,
Aktuality.sk a televízie Markíza. Médiá
považuje za nepriateľské (R. Fico,2023).

Humanitárna a nie vojenská pomoc
 Na Výbore NR SR pre európske záležitosti sa
premiér Róbert Fico jasne vyjadril proti
vojenskej pomoci Ukrajine, za to však
podporuje humanitárnu a civilnú pomoc. Ďalej
hovorí: „Nebudem hlasovať za žiadne sankcie
voči Rusku, pokiaľ nebudú na stole analýzy
dopadov na Slovensko.“ (TASRTV).

  V  skutočnosti však na európskej pôde nič
nezablokoval, napokon aj spolu s  Viktorom
Orbánom zahlasovali za návrh v  celom jeho
znení a teda aj za vojenskú pomoc Ukrajine, či
sankcie voči Rusku (Európska rada, 2023).

Slovná omáčka na záver 
  Niečo na pozitívnu nôtu môže byť aj fakt, že
tento rok sa do parlamentu nedostali fašisti, či
Boris Kollár. Na nôtu druhú tá silná opozícia je
stále v akomsi úspornom režime, a teda bratia
zastavme ich, veď oni stratili smer na západ.

20

Napísala: Natália Rajčanová
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Foto: Denník N

  Po skutočnostiach dvanástich rokov vlády,
ktoré sa niesli v duchu politických káuz, každá
viac a  viac dych vyrážajúca, či búrlivo
konšpiračnej a radikálnej fáze v opozícií, by si
aj priemerne inteligentný jedinec navrával, že
ľud si zvolí menšie zlo. Ako to už tak býva,  
tohtoročná jeseň ukázala, že opak môže byť
pravdou. Vybrali sme si cestu späť na východ  
za Ruskom a za Putinovým režimom.



Čo predchádzalo
konfliktu v Izraeli?

 Sionizmus
  Koncom 19. storočia zakladá novinár a
politik Teodor Hercl myšlienkové hnutie
Sionizmus. Ide o koncept, kedy judaizmus
nie je len náboženstvom, ale tvorí aj národ a
jediným riešením pre židovské etnikum je
odchod z Európy a vytvorenie si vlastného
štátu.

Briti
  Po 1. svetovej vojne sa Osmanská ríša aj
zrútila a  Briti začali zaberať územia pod
svoju správu. Z  Palestíny sa stalo Britské
mandátne územie čo znamená pomoc
Palestínčanom, kým sa nebudú schopní
postaviť na vlastné nohy.  Avšak, snažili sa aj
o splnenie Balforovej deklarácie, čo
znamenalo povolenie židovskej migrácie.

Sykes
  Ešte počas 1. svetovej vojny v roku 1916
vznikla tzv. Sykes – Picotova dohoda. Ide o
tajný plán medzi dvomi koloniálnymi
gigantami – Francúzskom a Veľkou
Britániou, v ktorom si navzájom rozdelili
sféry vplyvu na teritóriu Osmanskej ríše v
prípade, ak bude porazená. Briti si chceli
ponechať územie Palestíny.

Nárast židovskej populácie
  Až po začiatok 2. svetovej vojny sa židovská
obec v Palestíne rozrástla o približne 300
000 ľudí. Židia tak zrazu tvorili okolo 30%
populácie Palestíny. Sústredili sa najmä na
nákup pozemkov, a tým pádom dochádzalo
k nepriamemu vypudzovaniu palestínskych
poľnohospodárov. Všetko však vyeskalovalo
v roku 1936, kedy sa arabskí Palestínčania
vzbúrili proti Britom a tí ich pomocou
židovských milícií brutálne potlačili. V
reakcií na to Britli vydali tzv. Bielu knihu,
ktorá limitovala vysťahovalectvo židov a
vydala požiadavku zriadenia spoločného
arabsko-židovského štátu do 10-tich rokov.
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  Pred 1. svetovou vojnou ovládala územie
pozdĺž východného Stredomoria Osmanská
ríša. Tu hovoríme o dnešnom Izraeli, Sýrii,
Libanone, Jordánsku a Palestíne. Možno tu
pozorovať náboženskú rozmanitosť –
moslimovia, kresťania i židia. Čo bolo však
význačným pre toto obdobie bol fakt, že
mnohým národom sa podarilo vytvoriť si
vlastný štát. Tu začínajú mať obyvatelia
Palestíny pocit, že nie sú len etnickými
arabmi, ale majú vlastnú, odlišnú identitu.



Arabsko-Izraelský konflikt  
 Izrael vojnu vyhral a obsadil o tretinu územia
viac oproti pôvodnému plánu OSN. Vytvorilo
to masívnu vlnu utečencov a pre Izrael to bol
začiatok národa. Na konci vojny ovládali
všetky územia okrem Gazy, ktorú mal pod
správou Egypt, a západného Jordánska.
Arabské režimy Izrael neuznal a boli
odhodlaní k jeho zničeniu; týmto sa v
podstate započal Arabsko-Izraelský konflikt.
O skoro 20 rokov na to, sa rozpútala ďalšia
vojna, kedy Izrael získava aj územie
západného brehu Jordánska, Sýrsko -
Golanských výšin, egyptského pásma Gazy a
celý Sinajský polostrov. A teda, Izrael
okupoval všetky územia vrátane Jeruzalemu.

Rezolúcia OSN
OSN na to reagovala prijatím rezolúcie, kde
načrtli rámec dosiahnutia mieru:

Útoky
  Druhý bod sa nedočkal naplnenia, Egypt
spolu so Sýriou zaútočili na Izrael. Z
vojenského hľadiska zvíťazil Izrael, ale z
politického Egypt. Po všetkých týchto
vojnách sa však Arabsko-Izraelský konflikt
začína meniť na Palestínsko-Izraelský, keďže
v priebehu niekoľkých desaťročí väčšina
okolitých arabských štátov s Izraelom
podpísala mier. Izrael však ešte stále
okupoval Gazu a západný breh Jordánska.

Organizácia za oslobodenie Palestíny
 V roku 1964 vznikla organizácia za
oslobodenie Palestíny. Snažili sa dosiahnuť
vznik samostatnej Palestíny – niekedy
nenásilnou cestou, inokedy teroristickými
útokmi. V osemdesiatych rokoch vznikla prvá
Intifáda – arabské slovo pre povstanie – tá
trvala do roku 1993. Približne v tej istej dobe
vzniká hnutie Hamas, keďže to pôvodné
začalo byť považované za príliš mäkké.

 Problémy
  Z  pohľadu Arabov bol a však prítomnosť
židov na území Palestíny neprijateľná
v  akejkoľvek forme. Začali ich podporovať aj
okolité arabské štáty, ktoré sa len nedávno
dostali z  koloniálneho područia - Egypt,
Sýria, Libanon a  Irak. Tie vojensky prekročili
hranice Izraela a  vypukla prvá Arabsko –
Izraelská vojna.

  Na záver je potrebné uviesť, že Hamas je
násilná extrémistická skupina, ktorá vedie
útočné aktivity voči Izraelu a ich cieľom je ho
zničiť. Hamas má podporu medzi
Palestínčanmi čiastočne pre programy
sociálnej starostlivosti.
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  Po 2. svetovej vojne väčšina sveta podporila vznik židovského štátu. Valné zhromaždenie
OSN v novembri 1947 odhlasovalo rezolúciu o rozdelení Palestíny na židovský a arabský štát.
Mesto Jeruzalem, ktoré bolo posvätné pre moslimov, židov aj kresťanov sa malo stať
neutrálnou medzinárodnou zónou. Víziou bolo ukončenie násilia a vyhovenie obom stranám.
Avšak, ako to tak chodí, vôbec to nefungovalo. Židia rezolúciu prijali a vyhlásili nezávislý štát
Izrael, ktorý uznali USA, ZSSR, ale aj Česko-Slovensko.

Izrael sa stiahne z okupovaných území
všetci účastníci konfliktu uznajú právo na
existenciu Izraelského a Palestínskeho
štátu



Masívny útok na
východe

  Izraelská armáda zaútočila opakovane
na utečenecký tábor Džabalía. Podľa jej
vlastných slov zabili dvoch vysoko
postavených predstaviteľov Hamasu.
Pri útokoch zahynuli aj stovky civilistov.

 Egypt otvoril pohraničný prechod
Rafáh,  do Egypta tak mohlo odísť
niekoľko desiatok ťažko zranených
a niekoľko stoviek ďalších osôb.

  Americký prezident Joe Biden vyzval
k  prestávke v  boji, aby bolo možné
dostať z  oblasti rukojemníkov. Antony
Binken na tlačovej konferencií potvrdil,
že americká vláda stojí plne na strane
Izraelu a  rokuje sa o  konkrétnych a
hmatateľných krokoch pre rozsiahlejšiu
humanitárnu pomoc v  oblasti Pásma
Gazy.

 Predstaviteľ politického vedenia
Hamasu, Ghazí, vyhlásil: „Izrael nemá
na našom území miesto,“ a  sľubuje
ďalšie útoky proti židovskému štátu „až
do jeho úplného zničenia.“

   Vývoj udalostí nasvedčoval tomu, že
masívna operácia Hamasu prekvapila aj
vždy dobre pripravené Izraelské
bezpečnostné zložky. Pásmo Gazy je pod
vládou Hamasu od roku 2007; odvtedy
prebehli štyri vojny. Po celých šestnásť
rokov prebieha aj izraelsko- egyptská
blokáda územia. Každý druhý obyvateľ
Gazy je bez práce, zdravotníctvo
a  infraštruktúra kolabujú. Vojenský veliteľ
Hamasu v  Gaze, Mohammad Deif povedal,
že toto je len prvá fáza operácie, a  vyzval
k útokom všetkých Palestínčanov.

  Napätie stúpa i  preto, že nová Izraelská
vláda tento rok výrazne zväčšila plány na
rozširovanie židovských obcí na palestínske
územie.

  Izrael po prvých troch týždňoch príprav
zahájil pozemnú ofenzívu v  Pásme Gazy.
Hlavné udalosti posledných dní:

   V  južnej časti palestínski civilisti
zaútočili na sklady a distribučné centrá
OSN, kde sa nachádzajú základné
potraviny a nevyhnutné vybavenie.
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  V  sobotu 7.10.2023, v  ranných hodinách, bolo na územie Izraelu vypálených 5 000 rakiet.
Z pásma Gazy preniklo viacero ozbrojených Palestínčanov. Vodca islamistického hnutia Hamas
oznámil, že zahájili novú vojenskú operáciu proti Izraelu.



 Volebná účasť v  slovenských
parlamentných voľbách bola 68,1%, čo
síce nepokorilo rekord z  roku 1998,
kedy bola volebná účasť až 84,24%, ale
aj tak je to pomerne vysoké číslo v
porovnaní s  inými rokmi. Najväčšia
volebná účasť tento rok bola
v Bratislavskom kraji, a to 74,46%. 

Simulované    
študentské 
voľby na našej škole
   Dňa 26.9.2023 sa u  nás na škole
uskutočnili študentské simulované
voľby, kde si žiaci mali možnosť
vyskúšať, ako prebiehajú skutočné
voľby. Ďalším dôvodom organizácie
bolo porovnanie týchto simulovaných
volieb s  tými skutočnými, ktoré sa
uskutočnili pár dní po našich, a to
30.9.2023. 

 Priebeh volieb bol u  nás
bezproblémový, triedy prichádzali voliť
do volebných miestností podľa vopred
pripraveného harmonogramu, takže
nedošlo k  žiadnym kolíziám. Potom,
ako študenti odvolili pri volebných
urnách a  odovzdali svoj hlas, vrátili sa
späť v  sprievode svojich učiteľov na
vyučovanie. Veľa študentov aj učiteľov
sa popýtalo rôzne otázky, takže sme
veľmi vďační za záujem, ktorý prejavili.
Na našich študentských voľbách sa
zúčastnilo 385 študentov z  celkového
počtu 501, čo predstavuje 76,85% zo
všetkých zúčastnených. Myslíme si, že
je to povzbudzujúce číslo, takže ešte raz
vďaka za účasť. V reálnom porovnaní so
skutočnými parlamentnými voľbami sa
tie naše trochu líšili, ako v účasti, tak aj
vo výsledkoch. 

Najväčšia volebná účasť tento
rok bola
 v  Bratislavskom kraji, a  to
74,46%. 

Naopak najnižšia bola
v  Košickom kraji, a  to
60,78%

Napísali: Karin Mokričková a Juraj Mikláš
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Zdroj: volbysr.sk



Ďakujeme všetkým, ktorí sa usilovali o  zorganizovanie týchto študentských volieb a                   
tešíme sa na podobné projekty v budúcnosti.

                                                                                                                                 

 V  našich študentských voľbách
suverénne vyhrala strana PROGRESÍVNE
SLOVENSKO s  55,97%, po ktorej
nasledovala Strana SMER-SD s  7,63%,
ďalej Strana HLAS s  7,11% a  poslednou
stranou, ktorá by sa dostala do
parlamentu by bola Strana SAS, a  to
s 6,58%. 

  Z 25 kandidujúcich strán sa do Národnej
rady Slovenskej republiky dostalo 7 strán.
S  najväčším počtom hlasov vyhrala
Strana SMER-SD a to s 22, 94%, po ktorej
nasledovala Strana PROGRESÍVNE
SLOVENSKO s 17, 96%, ďalej Strana HLAS
s  14,70%, po nej Strana OĽANO A
PRIATELIA s  8,89%, následne KDH
s 6,82%, SAS s 6,32% a SNS s 5,62%.
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Naše potulky Skalkou
Napísala: Karin Mokričková

  Množstvo krokov, krásna prechádzka s
výhľadmi a aj poriadny výstup hore
kopcom, ktorý často sprevádza veľa
komických situácií a niekedy aj poriadne
zablatené topánky – týmto všetkým a ešte
mnohým iným si prejde každá trieda pri
výstupe na najstaršie pútnické miesto na
Slovensku - Skalku. Hneď ďalším unikátom
Skalky je to, že tam pôsobili svätci z
najstaršieho mníšskeho rádu v Európe, sv.
Andrej-Svorad a Benedikt z mníšskeho
rádu benediktínov, ktorí sú zároveň aj
najstaršími svätými na Slovensku. Na našej
škole sa tento jednodňový krátky výletík
stal akousi tradíciou, keďže ho absolvuje
každá trieda zväčša v prvom ročníku.
Dôvodom organizovania je pripomenutie
významnej pamiatky, ktorá je len na skok
od našej školy, a s ktorou súvisí veľa
zaujímavých a dôležitých udalostí, z
ktorých mnohé významne dopomohli pri
rozvoji mesta Trenčín a obohatili ho. 

  Pútnické miesto Skalka sa skladá z dvoch
častí: a to z Malej Skalky – dvojvežového
kostolíka, odkiaľ pokračujeme popri
zastaveniach krížovej cesty až k Veľkej
Skalke – k pozostatkom kláštora a jaskyne,
v ktorej sa podľa legendy nachádza
odtlačok ruky svätého Benedikta, ktorý ho
tam zanechal, keď sa pokúšal ujsť pred
zbojníkmi, ktorí ho prepadli. Tento
odtlačok je veľmi populárny u študentov a
mnohí sa pri ňom aj odfotili. 

  Dúfam, že sa bude v tejto tradícii
pokračovať, aby sme nezabudli aké dôležité
miesto sa nachádza neďaleko našej školy.
Na záver sa chcem poďakovať učiteľom pani
Mgr. Paškovej a pánovi Mgr. Margočovi,
ktorí už roky organizujú tento výstup na
Skalku, a samozrejme aj v ich mene, aj pani
sprievodkyni, ktorá nás napriek vlastným
povinnostiam previedla Skalkou. Na budúci
rok oslavuje toto pútnické miesto svoje
osemsté výročie, takže, ak ste tam ešte
neboli, toto vás môže povzbudiť sa tam
pozrieť.

  Nakoniec ešte pár fotiek zo Skalky a z
projektov študentov, ktoré nám niektorí
pripravili, a z ktorých sa samozrejme veľmi
tešíme a ceníme si vašu snahu a ochotu.
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Dňa 23.9. navštívila II.A trieda  

Skalku pri Trenčíne. Navštívili sme

Malú aj Veľkú Skalku s kláštorom.

Odtlačok Benediktovej ru
ky
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  Veľkú časť našej stužkovej slávnosti
tvorila práve výzdoba, ktorú pre nás
pripravil Piano Club Trenčín, za čo mu
patrí obrovská vďaka. 

Navždy sa zachová...
  Ako to býva zvykom, všetci študenti
maturitných ročníkov pripravujú pre
pedagógov, rodičov, ale i pre seba,
stužkovú slávnosť. Ani my, prví
bilingvalisti našej Obchodnej akadémie,
sme neboli výnimkou a 20. 10. 2023 sme
všetci na vlastnej koži okúsili, koľko
úsilia je nutné vynaložiť na to, aby
takáto udalosť vyzerala ako zo škatuľky.

  Odhliadnuc od počiatočného stresu,
zbesilého pobehovania po zákulisí,
sem-tam, technických problémov a
nekonečného prezliekania sa zo šiat a
oblekov do kostýmov a naopak, si
musíme priznať, že bola naša stužková
naozaj perfektná (Možno to bolo pre
náš improvizačný talent, alebo preto,
že sme jednoducho sami dokonalí...
Určite to druhé, nebudeme si klamať 
:-D).

  Ak však neveríte, pozrite na týchto pár
fotografii a posúďte sami. 😊 

  Symbol maturanta – zelená stužka so
zlatou výšivkou. Nosíme ich s hrdosťou
od momentu, kedy nám ich náš krstný
pripol na hruď.

 Prvá polovica programu by sa
nezaobišla bez kompetentnej
moderátorskej dvojice. Bola to ich
premiéra a akékoľvek zmätky
zamaskovali ako profesionáli. 

Stužková V. A Napísala: Vanessa Bečárová V. A
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  Pani riaditeľke bol po krásnom a
inšpiratívnom príhovore pridelený
osobný eskort až k jej stolu v podobe
galantného gentlemana s vybranými
spôsobmi. Sex symbol OA v akcii.

 Bez možnosti spýtať sa svojich
vševediacich manželiek, boli oteckovia
počas devastačného Kvízu oteckov
nútení zapojiť mozgové závity a
zodpovedať náročné otázky. Napríklad:
Z akých predmetov Vaše dieťa
maturuje? Matematika, však? :-D.

  Polnočná chvíľka poézie v podobe
básní šitých na mieru pre každého z
nás bola doplnená o takéto nádherné a
chutné tortičky. 

  Stužková – nezabudnuteľný večer,
ktorý sa navždy zachová v pamätiach
fešných študentov 5.A a ich drahých
profesorov. ♥

  PS: Sme krásni. A máme našliapnuté
na kariéru v modelingu, my vieme :-D.
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  Dňa 10.11.2023 sa uskutočnila naša
stužková slávnosť v kultúrnom dome v
Stankovciach. Naše pozvanie prijala pani
riaditeľka Monika Bulková, naše dve
triedne pani profesorky Janka Špačková a
Dana Kadlicová, naša krstná mama Silvia
Kamenská, pani zástupkyňa Nora Faitová,
pán zástupca Martin Žiška, p. p. Nikola
Surovcová, p. p. Eva Chudá, p. p. Eva
Mičová a pán psychológ Jozef Antonič. 

  Súčasťou programu bola tiež tombola, do
ktorej nám 60 cien venovali naši sponzori
za čo im ďakujeme. Výzdobu sme si
spoločnými silami urobili sami a doteraz
nám skrášľuje triedu. Súčasťou výzdoby
boli aj personalizované servítky s potlačou.
Zvyšnými koláčikmi sme ponúkli aj tých,
ktorí nemohli na stužkovú slávnosť prísť.
Celý večer sme si všetci užili, odniesli sme
si krásne spomienky, ktoré sme zvečnili na
našej triednej nástenke.

Tanečníci,
modelky, hviezdy!

Napísala: Kristína Jarábková IV.  BStužková IV. B

  Pre našich hostí sme si pripravili bohatý
tanečný program a módnu prehliadku,
teda prehliadku povolaní.
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Dokonca
  Dňa 3. novembra 2023 sa v
Nemšovej po dlhých prípravách a
nácvikoch uskutočnila stužková
slávnosť triedy 4.C, na ktorú sme sa
veľmi tešili, ale i zodpovedne
pripravovali.

  Našu stužkovú sme odštartovali o
18.00 h slávnostným nástupom,
nasledovalo šerpovanie, stužkovanie,
príhovory a v neposlednom rade
poďakovanie našim rodičom a
učiteľom, ktoré sme zakončili prvým
kolom tanca. Po všetkých oficialitách
sme si vychutnali výbornú večeru a
pustili sa do programu. 

 Začali sme našou spoločnou
choreografiou. Po nej sme preverili
vedomosti vybraných oteckov v
oteckovskom kvíze a zistili tak, kto z
nich najlepšie pozná svoju dcéru.
Program obohatilo i hudobné
vystúpenie našich spolužiačok a
folklórneho súboru Vršatec.
Neopakovateľným zážitkom bolo
prekvapenie pre triednu od našich 2
spolužiakov, v podobe špeciálneho
tanca. 

 Samozrejme nechýbala ani tombola, básničky
a spoločný spev. Celý program našej stužkovej
sme zakončili ohňostrojom a potom sme sa už
zabávali, tancovali a užívali si náš jedinečný
večer až do skorého rána. 

 Taktiež ďakujeme našej krstnej
mame – pani učiteľke Surovcovej,
ale i ostatným pedagógom, ktorí
akokoľvek prispeli k príjemne
strávenému a vydarenému večeru.
Stužková bola pre nás skutočne
nezabudnuteľným zážitkom a My
veríme, že sa nám navždy zachová v
pamäti...

Napísala: Natália Kontinová IV. C

aj
ohňostroj!

Stužková IV. C

Foto: IV. C
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  Touto cestou by sme sa chceli poďakovať aj
našej pani učiteľke triednej, Lýdii Hagarovej,
ktorá nám pomáhala a usmerňovala nás.



  Dňa 24. 11. 2023 sa konala stužková
slávnosť 4.D triedy v Dubnici nad
Váhom vo Wedding house. V mene
celej triedy by som sa chcela
poďakovať všetkým učiteľom, ktorí
potvrdili účasť a skutočne aj prišli na
náš významný deň. Myslíme si, že
naša slávnosť dopadla veľmi dobre,
až na niektoré nepríjemné okolnosti,
ktoré sme museli riešiť deň pred
stužkovou. Mali sme sklz a nestíhali
sme, ale nakoniec všetko dopadlo
najlepšie. 

 Stres neobišiel ani nás pred
nástupom, keďže to bolo niečo, čo
sme ešte nikdy nikto nezažili a
nemali sme to ani dobre nacvičené.
Večera bola výborná, pochvaľovali si
ju rodičia aj učitelia. Program
myslím, že mal tiež úspech, aj keď
sme nevedeli, že či sa vôbec ten
program uskutoční, lebo boli s ním
nezhody pred stužkovou kvôli DJovi.
Ten nám chcel zrušiť väčšiu časť
programu, lebo sa mu nepáčil, a tak
narušil celé naše plány. No po
programe sme boli na našu triedu
pyšní, že sme to všetci tak super
zvládli podľa našich predstáv, možno
aj lepšie. 

 Časťou programu, ktorá mala
najväčší úspech bolo 5 proti 5, kde
súťažili učitelia proti žiakom. Naša
moderátorka, Natália Gúčiková sa
pýtala súťažiacich na otázky, ktoré
sme vopred poslali prostredníctvom
edupage (ďakujeme pánovi učiteľovi
Žiškovi) všetkým žiakom na našej
škole. Ďalším krokom nášho
programu boli básničky, kedy naša
krstná mama, pani profesorka
Marčeková, čítala básničky o nás.
Najúžasnejší triedny, pán profesor
Mikolášek, nám rozdal cupcaky a
bolo po formalitách.

   Na voľnej zábave sa každý zabavil,
aj na tie pesničky, ktoré sme čakali
od DJa lepšie, väčšina ľudí sa
sťažovala na to, že aké pesničky hrá a
aké prechody medzi nimi robí, ale aj
tak sme si to užili nadovšetko.
Niektorí vytrvalí odchádzali až o 6
ráno, kedy sme ešte trochu
poupratovali jedlo zo švédskych
stolov a sálu a išli sme domov spať.
Musím povedať, že táto stužková
bude pre každého z nás
nezabudnuteľná a som vďačná za to,
že sa nám všetko podarilo ako sme si
to naplánovali a žiadny závažný
problém nenastal.

Vynájdení v
každej situácii!

Stužková IV. D

Napísala: Laura Vinczeová, IV. D
Foto: IV. D
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Imatrikulácie
  Nový rok, nové výzvy, noví žiaci a ďalšie
imatrikulácie. V tomto školskom roku k
nám nastúpilo presne 124 prvákov.
Chlapci aj dievčatá, odvážni aj menej
odvážni proste všetci úplne rozlišní, no
každý jedinečný. Po nástupe na novú
školu trvá určitý čas zvyknúť si na nové
prostredie, spolužiakov, učiteľov, školské
povinnosti a všetko s tým spojené. Vtedy
je úplne normálne ak sme si neistí, máme
pochybnosti a nevieme, čo nás čaká. Naši
noví prváci sa s tým ale popasovali veľmi
dobre.Sú si istí, ale aj neistí tým, čo ich
čaká a neminie a práve - jedna z tých vecí 

sú imatrikulácie. Tie sú v tej skupine,
ktorú už absolvovali, a to 16.11. 2023.
Jednoducho povedané je to ich
oficiálne a formálne prijatie. Pod
pojmom formálne si predstavíme
mhm... každý niečo iné. Ale je to veľmi
milé a zábavné. Žiaci všetkých tried sú
divákmi, učitelia porotcami a samotní
prváci účinkujúcimi. Ich úlohou bolo
pripraviť si kreatívne krátke
vystúpenie celej triedy na témy, ktoré
im vymyslela víťazná trieda minulého
roka. 

Napísala: Aneta Baňárová
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  Mamma mia, here I go again, My,
my how can I resist you......áno, áno
jednou z tém je presne Mamma mia,
už mi to ide hlavou. Teraz sa toho
zasa celý deň nezbavím. No ale
poďme ďalej, musím povedať, že tí,
čo to vymysleli sú veľmi kreatívni a
pokračujeme témami Pomáda (teda
the Grease), Hamilton a the Greatest
showman. Veľmi pestré.
  Pri otázke ako prebiehajú prípravy
bola väčšina odpovedí kladná teda,
že všetko je na dobrej ceste.
Samozrejme našli sa aj takí, čo majú
pocit, že všetko sa bude robiť na
poslednú chvíľu. Nech už to bolo
akokoľvek, výsledok bol brutálny. 
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  Takmer všetci súhlasia s tým, že
sa skvele začlenili do kolektívu a
rozumejú si so spolužiakmi. Páči sa
im naša, teda teraz už aj ich škola,
obdivujú spôsoby jednotlivých
profesorov, no podľa všetkého
najväčším plusom pre nich je
školský bufet, kam všetci chodia
veľmi radi. Ak by chceli niečo
zlepšiť je to len zväčšenie bufetu
alebo pridanie automatov na
nápoje, či nejaké tie šmakocinky.
Takže myslím, že z toho všetkého
vyplýva len to, že im je tu super.
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  Od začiatku roka si všetci poctivo
nacvičovali vystúpenie. Vždy, keď im
nejaký učiteľ umožnil nacvičovať,
neváhali ani chvíľu a vrhli sa na to.
Na začiatku nám pani riaditeľka
povedala pár slov, no a potom to
nasledovalo. Kreatívne outfity,
choreografie a všetko s tým spojené.
Bolo to perfektné! Všetci sme sa
zhromaždili a vytvorili perfektnú
atmosféru, ktorú nám prváci ešte
,,doťukli´´ vystúpeniami. Naši páni
profesori a profesorky tieto
energické výkony ohodnotili.

 Na prvom mieste sa zúčastnila
(fanfáry) trieda 1.A a ich pomáda.
Ďalej trieda 1.D, 1.C a na veľmi
peknom štvrtom mieste skončila
trieda 1.B. 
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  Ale treba mať na pamäti, že nie je
dôležité vyhrať ale zúčastniť a
zabaviť sa. No a aby sa nezabudlo
okrem prvákov sa nám o zábavu
postarala aj trieda 2.A, ktorá toto
celé organizovala a v neposlednom
rade nám aj oni predviedli skvelý
tanec. 
  Všetko dopadlo na výbornú a bolo
veľmi milé sa takto na chvíľu zísť.
Na záver už by som povedala len to,
že držím všetkým palce a nie len
prvákom, ale aj všetkým ostatným
žiakom prajem úspešný školský
rok plný zábavy a radosti.
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  Dňa 23. 11 2023 sme my, trieda II.A spolu s V.
A navštívili Vysokú školu manažmentu v
Bratislave pod dozorom pani profesoriek
Daniely Maťovčíkovej, Miriam Filinovej a
pána profesora Ericha Vladára. Vypočuli sme
si prednášku v anglickom jazyku a zúčastnili
sme sa workshopu pána Owena Fernandesa,
PhD., MBA,  ktorý nám zaujímavým
spôsobom plným hier na zamyslenie priblížil
tému „Leadership“. Taktiež nám vysvetlil, čo
to znamená, byť lídrom a aké vlastnosti a
priority by mal mať správny líder. Myslím si,
že najdôležitejšou myšlienkou, ktorú nám  
pán Owen predal, je, že  každý z nás má
potenciál stať sa niekým dôležitým, a že
všetci sme výnimoční a môžeme si plniť naše
ciele, len musíme chcieť a byť ochotní pre to
niečo obetovať a zmeniť. 

Prednáška na Vysokej škole manažmentu na tému: Leadership

  Vďaka tejto prednáške vieme, ako
funguje štúdium typického
vysokoškolského študenta. Taktiež sme
sa naučili, že je dôležité počúvať a
pozorovať naše okolie a vďaka tomu
vieme, čo sa okolo nás deje a ako správne
zareagovať na rôzne situácie a nerobiť
unáhlené rozhodnutia. Ďakujeme pánovi
Owenovi za poučnú prednášku a najmä
pani profesorke Maťovčíkovej, za
zorganizovanie tejto zaujímavej exkurzie. 

 Napísala: Sofia Pinďáková, II.A
Foto: Archív 
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V každom z nás
je ukrytý líder! 
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Napísala: Nikola Gerbelová

Všetci rozprávali o svojom ročníku, čo
zahŕňalo študijné predmety, priebeh
vyučovania a pomôcky na vyučovanie.
Taktiež študenti rozprávali o školských
krúžkoch, súťažiach a akciách, ktoré rodičov
potešili.

  V dňoch 29. a 30. novembra sa u nás v škole
uskutočnil Deň otvorených dverí. Od 8:00 do
12:00 prichádzali žiaci spolu so svojimi
rodičmi k nám do budovy školy, kde ich naši
študenti sprevádzali chodbách našej školy a
následne išli na prednášku pani riaditeľky a
pána zástupcu. 

 
  Na konci prednášky mali rodičia a žiaci
priestor pýtať sa študentov otázky, na ktoré s
radosťou odpovedali, ale mali aj možnosť
prelistovať si učebnice a  poznámky, ako aj
náš školský časopis. Nakoniec žiakov a ich
rodičov čakal len zvyšok prehliadky školy.
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Foto: Archív

Deň otvorených dverí

 Po dokončení prednášky mali rodičia
možnosť ísť sa pozrieť aj na prednášku
bilingválneho štúdia, o ktorom pozprávali
samotní študenti bilingválu. Rodičia, ktorí o
prednášku nemali záujem, pokračovali v
prehliadke školy. 

 V prítomnosti pani profesorky PhDr.
Filinovej, ktorá je zároveň aj garantkou
bilingválneho štúdia, sa jednotlivci z každého
biligválneho ročníka podelili o svoje
študentské zážitky a skúsenosti zo štúdia, ale
aj z rôznych exkurzií.
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Medzinárodný
veľtrh cvičných
firiem
  V dňoch 29. – 30. 11. 2023 sa konal 25. ročník
Medzinárodného veľtrhu cvičných firiem
v  Bratislava, na ktorom sa zúčastnila aj naša
škola Obchodná akadémia Milana Hodžu z
Trenčína. Zúčastnili sme sa na ňom ako
cvičná firma EVENTA. Sme firma, ktorá
organizuje firemné večierky, teambuildingy,
catering, rôzne prednášky a  veľa podobných
akcií. Na tento nápad sme prišli spoločne
a prišlo nám to ako zaujímavý projekt, ktorý
nie je až tak veľmi rozšírený v našom regióne.
Chceli sme tiež niečo, v čom by sme sa každý
našiel.

  Na veľtrhu sme chceli dať do povedomia
hlavne Trenčiansky kreatívny klaster, čo je
vlastne združenie, ktoré sa snaží pomôcť
určitej skupine ľudí, v našom prípade
kreatívnym smerom. Našou úlohou bolo
navrhnúť vzdelávací program a zhodli sme sa
na nápade, že v dnešnej dobe má veľa
mladých ľudí problém s duševným zdravím,
tak sme vymýšľali rôzne moduly, ktoré by sa
mohli zaviesť na školách, aby pomohli žiakom
zvládať stres, depresie, úzkosti a aj zvyšovať
sebavedomie.
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Napísala: Laura Vinczeová, IV. D
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Foto: Laura Vinczeová



  Vo štvrtok, t. j. 30. 11. 2023 bol voľnejší
program, krstila sa nová kniha „Cvičná firma
2.0“. Tiež prebehla diskusia o  etike
v podnikaní, ktorá bola tiež veľmi zaujímavá.
Na konci prebehlo vyhodnotenie, kde sme sa
vďaka vašim hlasom v kategórii „Video návrh
pre projekt pošlime klastre do škôl“
umiestnili na 1. mieste s vyše 7000 hlasmi, čo
nikto z  nás nečakal. Ďakujeme pani
profesorke Mgr. Karolíne Lehockej, za veľkú
pomoc pri organizovaní celého nášho
projektu, nabrali sme nové skúsenosti,
dozvedeli sa nové informácie, za ktoré
budeme v budúcnosti určite vďační.

  Jedným z  modulov bola hra Spoločenská
terapia. V  nej sa nachádzajú kartičky 4
druhov (zábava, rozbuška, terapia, áno/nie)
a  každý hráč hádže kockou a  odpovie na
kartičku s  otázkou, ktorú si kockou hodil.
Z  nášho osobného pohľadu si myslíme, že
otázky sú dané tak, aby sa ľudia nad otázkou
zamysleli, porozmýšľali a  až potom
odpovedali. Sú to kartičky o  hodnotách
života. Túto hru si kľudne môžete cez
prestávku zahrať, máme ju v  škole. Ďalšími
dvoma modulmi bola Arterapia (čo je terapia
kreslením) a hra Prežitie na mori. Na veľtrhu
bola vysoká konkurencia, kvôli
medzinárodnej účasti z  Bulharska, Čiech
a Holandska.

  V  stredu, t. j. 29. 11. 2023 sa konalo
slávnostné zahájenie veľtrhu. Potom
nasledovali krátke predstavenia firiem spolu
s videom, ktoré si školy zapojené do projektu
„Pošlime klastre do škôl“ vytvorili. Potom
nasledoval ďalší bod programu, čo sa nazýval
90 – sekúnd vo výťahu. Ďalej sa prezentovali
e–prezentácie, do ktorých sme zapojení
neboli. V tento deň sa konalo aj odovzdávanie
cien a  naša pani riaditeľka, Mgr. Bulková,
dostala ocenenie za spoluprácu na veľtrhu.
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Mgr. Oľga Krchlíková

Na akej škole ste študovali a akú
máte aprobáciu? 

Kde ste doteraz učili a koľko máte
praxe?

Aký je rozdiel medzi dobou, keď ste
chodili do školy Vy a teraz?

Ako sa Vám zatiaľ páči na škole?   
Keby ste mali možnosť znova sa
rozhodnúť, boli by ste opäť
učiteľom? Prečo?

Rozrástli sme sa...
Napísali: Matúš Kyška a Zuzana Bacová

Zdravíme vás, milí čitatelia. Ako ste si už určite mohli všimnúť, začal nám nový školský
rok 2023/2024. S novým školským rokom prišli na našu školu noví kolegovia do
učiteľského zboru aj, ako už každým rokom, noví prváci do tried 1.A, 1.B, 1.C a 1.D. Aby
sme ich trošku privítali na našej škole, spýtali sme sa ich na pár otázok o nich alebo o ich
triedach. V prípade prvákov sme sa pýtali predsedu konkrétnej triedy, ktorý mal za úlohu
vyzistiť odpovede na naše otázky medzi svojimi spolužiakmi. Takže, ako naši noví
kolegovia a žiaci školy vnímajú zmeny v škole, obedy, či prerábku? Poďme sa na to
spoločne pozrieť.

  Študovala som tu na našej OA v
Trenčíne a mám k tejto škole aj
citový vzťah vďaka krásnym
spomienkam na moje stredoškolské
časy. Potom som študovala na
Trenčianskej univerzite, neskôr na
univerzite sv. Cyrila a Metoda v
Trnave a dá sa povedať, že študujem
aj teraz, keď si dokončujem štúdium
pedagogického vzdelania v aprobácii
- učiteľstvo odborných predmetov.

 Toto je moje prvé učiteľské
zamestnanie, ale už od mala som
cítila, že by som chcela byť učiteľkou.
Na škole sa mi veľmi páči, keď idem
po chodbách, tak mi to pripomína
moje stredoškolské časy, a až keď ma
žiaci pozdravia, tak si uvedomím, že
už som učiteľka.         

  Za prvé dva mesiace môžem
povedať, že by som sa opäť rozhodla
byť učiteľkou, pretože toto povolanie
rozhodne nie je stereotyp a človeku
čas v škole neuveriteľne rýchlo letí, aj
keď každodenná príprava učiteľa na
vyučovanie je pre začínajúceho
pedagóga náročná. 

  Rozdielov je viacero. Najväčší je
však určite v pokroku informačných
technológií, keď teraz máme
aplikáciu EduPage, kde cez mobil
učiteľ vybaví prakticky všetko. V
minulosti boli papierové triedne
knihy, ktoré museli učitelia na
hodinu doniesť a týždenník potom
zaniesť učiteľovi, ktorý učil v ten čas
druhú skupinu. Teraz je doba
internetovo-smartfónová a v škole je
dokonca wi-fi.
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Mgr. Veronika Konušíková 

  Je tu veľmi fajn :) Milí žiaci, príjemní
kolegovia. :) Ak by som sa mala
rozhodnúť pre učiteľskú profesiu
opäť, tak by som sa určite pre ňu
určite rozhodla.

Mgr. Nina Nitrianska 

Na akej škole ste študovali a akú
máte aprobáciu? 

Kde ste doteraz učili a koľko máte
praxe?

  Môj 1. školský rok som odučila na
Strednej zdravotníckej škole
Celestíny Šimurkovej v Trenčíne.

Ako sa Vám zatiaľ páči na škole?   
Keby ste mali možnosť znova sa
rozhodnúť, boli by ste opäť
učiteľom? Prečo ?

  Na obchodke sa mi páči, nielen káva,
ale aj žiaci sú super. :)
Áno. Rada robím zmysluplné veci (a
učenie medzi ne určite patrí).

Aký je rozdiel medzi dobou, keď ste
chodili do školy vy a teraz?

Ako sa Vám zatiaľ páči na škole?   
Keby ste mali možnosť znova sa
rozhodnúť, boli by ste opäť
učiteľom? Prečo?
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  Absolvovala som 8-ročný bilingválny
program na GĽŠ. Potom som
študovala učiteľstvo anglického a
francúzskeho jazyka na Pedagogickej
fakulte UK v Bratislave.

Na akej škole ste študovali a akú
máte aprobáciu? 

  Ukončila som Katolícku univerzitu v
Ružomberku s aprobáciou dejepis,  
náboženstvo a hudobná výchova.

Kde ste doteraz učili a koľko máte
praxe?

  Učila som väčšinou na umeleckých
školách, posledné dva roky už aj na
základnej škole v Trenčíne a mám 8
rokov praxe.

  Nemyslím si, že by bol rozdiel nejak
extrémny, akurát je svet viac digitálny
ako pred pár rokmi.  Za tých pár rokov sa toho veľa

nezmenilo, aj keď je pravda, že
tablety sme v učebniach nemali. :)

Aký je rozdiel medzi dobou, keď ste
chodili do školy Vy a teraz?



Ing. Martina Gallová 

Kde ste doteraz učili a koľko máte
praxe?

  Základná škola v Novom Meste nad
Váhom.

Ako sa Vám zatiaľ páči na škole?   
Keby ste mali možnosť znova sa
rozhodnúť, boli by ste opäť
učiteľom? Prečo?

Aký je rozdiel medzi dobou, keď ste
chodili do školy Vy a teraz?

 Moja cesta k učiteľstvu nebola
celkom priamočiara. Po skončení
univerzity som pracovala 13 rokov v
bankovom sektore - v korporátnej
časti, kde som pôsobila na rôznych
oddeleniach - poskytovanie úverov
firemným klientom, oddelenie
procesov a cash manažmentu,
elektronické bankovníctvo. Po čase
som však začala pociťovať potrebu
kariérnej zmeny. Vždy som mala
blízko k jazykom a pedagogickej
profesii a preto som sa rozhodla
doplniť si vzdelanie a skúsiť úplne
novú oblasť. Začala som základnou
školou, kde som učila anglický jazyk
na druhom stupni, následne som sa
rozhodla uchádzať o pozíciu na
strednej škole a som vďačná za
príležitosť učiť na našej Obchodnej
akadémii. 

  Na škole sa mi páči - je to určite
pozitívna zmena, aj čo sa týka
odbornej úrovne, aj motivácie
študentov. Tiež je výborné, že
môžem skĺbiť oblasť ekonomickú, v
ktorej som pracovala a jazykovú - v
bilingválnom študijnom odbore. 

 Neľutujem žiadne svoje kariérne
rozhodnutie - myslím si, že v
súčasnosti veľa ľudí prejde viacerými
profesiami a trend smeruje k
celoživotnému vzdelávaniu. Dôležité
(aspoň pre mňa) je to, aby som robila
prácu, ktorá ma napĺňa a vidím v nej
zmysel. 

  Najväčší rozdiel vnímam v používaní
technológií, internetu a prístupu k
informáciám. Ja som svoj prvý
(tlačítkový) mobil dostala, keď som
maturovala na gymnáziu. Určite to
dnešní mladí ľudia nemajú ľahké, aj
keď na jednej strane vedia moderné
technológie uľahčiť prácu s
informáciami, na druhej strane však
orientácia vo virtuálnom svete plnom
dezinformácií, hoaxov a vo svete
sociálnych médií nie je ľahká. Je preto
dôležité snažiť sa o zdravú rovnováhu
medzi reálnym a virtuálnym svetom.
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Na akej škole ste študovali a akú
máte aprobáciu? 

  Študovala som na Ekonomickej
univerzite v Bratislave a Martin-
Luther Universität v Halle, Nemecku.  
Moja aprobácia je ekonomika a
anglický jazyk.
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Mgr. Lenka Čileková, BSBA 

Kde ste doteraz učili a koľko máte
praxe?

Ako sa Vám zatiaľ páči na škole?   
Keby ste mali možnosť znova sa
rozhodnúť, boli by ste opäť
učiteľom? Prečo?

Aký je rozdiel medzi dobou, keď ste
chodili do školy Vy a teraz?

 Počas svojej praxe  som učila
dospelých študentov aj teenagerov -
minulý rok to bola napr. angličtina a
americká literatúra na bilingválnej
sekcii jedného súkromného
gymnázia. S menšími prestávkami
učím už od roku 1998

  Aj keď som tu ešte príliš krátko na
to, aby som to vedela objektívne
posúdiť, na Obchodnej Akadémii sa
mi zatiaľ učí veľmi dobre a som tu
spokojná. Dostala som zrejme tých
najlepších študentov (alebo sú všetci
dobrí?).
  Môže to znieť ako prázdna otrepaná
fráza, ale práca učiteľa nie je len
‘zamestnanie’. Keďže som počas
svojho profesijného života pracovala
aj pre rôzne inštitúcie a korporácie
ako prekladateľka a tlmočníčka,
mám možnosť porovnať život s
učením a bez neho. Aj počas
krátkych prestávok mi učenie naozaj
chýbalo, takže: áno, určite by som sa
stala opäť učiteľkou. Pri učení
dostávate hneď spätnú väzbu, a keď
aj neskôr stretnem bývalých
študentov, ktorým sa teraz aj vďaka
učiteľom darí niekde na univerzite
alebo vo vysnenej práci, tak mám
radosť. A kde inde by ste mali
dokonale vyvážený mix radosti z
práce, stresu a adrenalínu, ako v
škole?

  Odpovedala by som citátom, na ktorý
som nedávno narazila: ‘Vážte si
svojich rodičov – skončili školu aj bez
Googlu!’ Škola je v podstate rovnaká –
vždy boli a budú študenti, ktorí sú
zodpovední a pracovití a takí, ktorí
podvádzajú a pozerajú sa na hodinky,
aby vedeli kedy zazvoní.  A sú takí,
ktorí rešpektujú učiteľov a veria, že v
škole sa dá niečo naučiť, ale aj takí,
ktorí do školy jednoducho chodiť
‘musia’. To je rovnaké – mení sa len
percentuálny podiel týchto skupín
študentov. Čo sa zmenilo je, že aj keď
ja osobne som už mala prístup k
počítaču (samozrejme ešte bez
internetu), spoliehali sme sa vždy na
seba, učiteľa a vedomosti, ktoré sme
našli po prelistovaní stoviek strán a
doteraz si ich pamätáme. Dnešní
študenti tú istú informáciu nájdu za
pár sekúnd na nete a rovnako rýchlo
ju niekedy zabudnú (česť výnimkám).
Ja som vždy milovala školu a vždy som
bola dobrá študentka, ale priznám sa,
že aj medzi moje 2 obľúbené slová
počas štúdia patrili ‘júl’ a ‘august’. To
sa určite nemení ani u dnešných
študentov.
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Na akej škole ste študovali a akú
máte aprobáciu? 
  Študovala som na City University  a  
Pedagogickej fakulte na UKF Nitra.
Moja aprobácia je Anglický jazyk a
literatúra.

Nové prírastky



Luke Michael John Cooper, BA 

 I graduated from Towers Secondary
School and Ashford School of Art and
Design, University of Kent. I finished  
Visual Design and Advertising BA,
TEFL (Teaching English as a Foreign
Language)

Nicolas Guga 1.A 

Ako sa vám zatiaľ páči na škole?

Predsedovia tried

  Yes, I would. It's the best decision I
ever made. It feels like I'm doing
something important - helping
people, perhaps even changing lives
for the better

  I like this school a lot - the students
are intelligent, hardworking and
speak very good English. My
colleagues are friendly and
professional. There's a nice
atmosphere.

  Futurum Bilingual Grammar school
and here. 12 years.

  The technology is better now, and
there is more of a focus on helping
students start careers. Being British,
there are cultural differences too. We
would have worn uniforms at school,
for example.

  Zatiaľ sa nenašiel nikto, kto by sa
sťažoval, celá trieda túto školu
hodnotíme veľmi pozitívne.
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What school did you graduate from
and what approval do you have?

Where have you taught so far and
how much experience do you have?

How do you like school so far? If you
had the chance to decide again,
would you be a teacher again? Why? 

What is the difference between
when you went to school and now? 

Ako hodnotíte kolektív triedy?                                          
 Všetkých nás prekvapilo, ako
rýchlo sme si sadli a skamarátili sa.
Náš kolektív je velice priateľský,
otvorený a dôveryhodný, a zatiaľ
neprišiel problém, ktorý by sme si
nevedeli vydiskutovať.

Aký je váš obľúbený obed z jedálne?

  Naša trieda si najviac pochvaľuje
hlavne rezne a sladké obedy.
Obľúbený “bonus” je jednoznačne
litrový jablkový džús.

Prečo ste si vybrali práve našu školu?
   Dôvodov prečo sme si vybrali
našu školu je niekoľko, napr.:
vysoká úroveň angličtiny po
doštudovaní, vysoká úroveň školy a
nevyučujú sa tu niektoré predmety,
ktoré na gymnáziách áno, ako
napríklad fyzika alebo chémia.              

Ako vnímate rekonštrukciu školy?

  Sme radi za to, že sa škola snaží o
to, aby sme sa tam cítili lepšie, ale
občas nám na hodinách prekáža
hluk. 



Krištof Koníček 1.B 

Ako sa vám zatiaľ páči na škole?

Ako hodnotíte kolektív triedy? 

Aký je váš obľúbený obed z jedálne?

Prečo ste si vybrali práve našu školu?

Ako vnímate rekonštrukciu školy?

Tadeáš Ondrášek 1.C 

Ako sa vám zatiaľ páči na škole?

Ako hodnotíte kolektív triedy?

Aký je váš obľúbený obed z jedálne?

  Na škole sa cítime veľmi dobre aj
cez to, že máme s niektorými
predmetmi menšie ťažkosti. Musíme
si zvyknúť na stredoškolský režim. 

  Zhodou náhod sme veľmi zábavný a
živý kolektív, pretože u nás je
prvoradé mať úsmev na tvári:).
Vieme si navzájom pomôcť, poradiť
si. Sme spolu radi.                                                

  Ako jedny z najobľúbenejších jedál
budú určite segedínsky guláš a
parené buchty, ale jablkový džús ako
bonus je určite nie len u nás
výherca.

  Niektorým sa páčilo, že nemáme
chémiu a fyziku, ostatní počuli
pozitívne recenzie na školu. 

  Keďže sa nás rekonštrukcia moc
netýka, ani nás nejako nezaťažuje,
tak rekonštrukciu vnímame
neutrálne.

  Zatiaľ je nám fajn, tak ako sme
čakali. Učitelia sú v pohode. Na
rozdiel od základnej školy nám to tu
pripadá voľnejšie a viac
profesionálnejšie.

  Schytali sme dobrý kolektív,
všetko je zatiaľ úžasné. Vyzerá to na
dobré štyri roky.

  Konkrétne nevieme povedať, ale
máme radi asi skôr niečo sladké.
Páči sa nám, že k obedu dávajú
vždy niečo zaujímavé (napr. jogurt,
keks, džús...). Uvidíme s čím nás
ešte prekvapia.
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  Väčšina z nás sem chcela ísť
študovať veci ohľadom obchodu a
ekonomiky. Na školu sme počuli
dobré ohlasy.

Prečo ste si vybrali práve našu školu?

Ako vnímate rekonštrukciu školy?

 Nejako zásadne nás to
neovplyvňuje. Tešíme sa, keď to už
konečne bude dokončené.



Ako vnímate rekonštrukciu školy?

Natália Plšková 1.D

Ako sa vám zatiaľ páči na škole?

Ako hodnotíte kolektív triedy?

Prečo ste si vybrali práve našu školu?

  Stredná škola je veľká zmena, je to
niečo úplne iné ako základka,
učitelia sa už o nás tak nestarajú,
už nie sme deti. Myslím si, že to
vnímame ako pozitívum, väčšia
voľnosť. Hovorí sa, že stredná škola
sú najlepšie roky života a každý to
už začíname od začiatku roka
pociťovať. Predmety sú zaujímavé,
je to niečo úplne iné ako na
základke. Všetci sme sa zhodli, že
to vnímame pozitívne, a že sa
nenadarmo hovorí, že si užijeme
najlepšie roky života. V triede sa
nerieši už nič iné, len ako sa tešíme
na lyžiarsky výcvik.

  Kolektív triedy je fajn, každý si
našiel svoju skupinku s ktorou si
rozumie, nikto nie je odčlenený.
Prvotná hanblivosť už dávno opadla
a je u nás uvoľnená a kamarátska
atmosféra.

  Rozprávali sme sa o tom v triede,
väčšina ľudí tu mala súrodencov,
ktorí im školu odporučili, iní
povedali, že nebola iná možnosť,
boli aj odpovede že preto, lebo má
škola dobrú povesť. Dôvody sú
rôzne, ale ako každý stredoškolák,
nevedeli sme do čoho ideme, bola
to taká voľba naslepo.

  Rekonštrukciu školy ako celá
trieda vnímame negatívne, veľmi
dlho už čakáme na nové okná a
všetci dúfame, že čo najskôr budú.
Problém je, že sa v našej triede dá
otvoriť len jedno okno a je to veľmi
nekomfortné, keď je suchý vzduch
alebo teplo. V týchto, už zimnejších
časoch, tiež zle tesnia okná a je tam
veľká zima. Veľmi je nám ľúto, že
nie je otvorený priestor v strede
školy, kde sa chodilo cez veľké
prestávky prejsť a hrať volejbal,
všetci dúfame, že sa toho čoskoro
dočkáme.
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Aký je váš obľúbený obed z jedálne?
  Celá trieda sme sa rozhodli, že to
sú parené buchty. Keď je sladký
obed, tak ho všetci zjeme, ale
parené buchty sú naše obľúbené; k
tomu nejaká kyslejšia polievka a
pani kuchárky nemajú čo
vyhadzovať.

Zároveň by sme chceli na našej škole
srdečne privítať zastupujúceho pána
učiteľa francúzskeho jazyka Mgr.
Ivana Gajdoša a zastupujúcu pani
učiteľku podnikovej ekonomiky Ing.
Janu Živčicovú.



Darkness is the
New Type of
Light One Hell of a Past
Chapter 3 Napísala: Tatiana Habánková

51

Anglická sekcia



  In Davina’s recent dream, she has been
given more information about the owner of
the mysterious red eyes. Of course, her
weird behavior makes her closest friend
and guardian worry and demand an
explanation. Unfortunately, Davina is too
scared to share her experiences with Nora
after the incident that happened with her
mother.

Thoughts, painfully loud, running across
the young girl's mind, force Davina to get
out of the little paradise of her room and
make her way outside. Sun, shining brightly
on the sky and birds flying around make the
day look as beautiful as it can be.

As Davina continues walking down the hill,
a sea of flowers replaces a clay road, leading
to an old, small cemetery behind the village.
Gates, leading into a small city of infinite
repose, opening and closing themselves,
making a squeaking noise as a gentle wind
plays with them.

There, far from others, lays a grave,
overgrown by all kinds of plants and a tree
sheltering it from the sun to not let its
streaks cover the place in their warmth.

Davina comes to the grave with a sad smile
on her lips. "Hello mom. It's been a while,
hasn't it?" Her sweet voice spreads all over
the quiet place. Davina keeps her gaze on
the grave as if waiting for her mother to
suddenly appear and respond to her. She
laughs to herself as she shakes her head.
What a silly thought that is.

The youngster sits on the ground with a low
sigh. "Mom, I need your help. I wish you
could be here to tell me what to do." Davina
takes a deep breath before she continues. "I
am getting lost." She confesses as she looks
at the gravestone, where is written: 'In
loving memory of Gwendoline Adler.'

Recap

March 23rd, 1856
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The clock on the nightstand is showing
quarter past ten, yet the baby girl does not
show any hint of tiredness. Her mother told
her, yet again, one of the many stories she had
made up, always entertaining the small child.

Finishing the story, Gwendoline takes the
small tray, where the candle is placed, and
stands up while kissing the child’s forehead,
wishing her goodnight. As the woman was
ready to leave the room, a small voice makes
her turn to her child again. "Mommy?" 

"Yes, my dear?" The mother asks while leaning
against the door frame. "Can you do the magic
trick again please?" Gwen chuckles softly. "All
right. But then you will go to sleep, deal?" The
child nods her head with an excited smile
spreading from ear to ear.

Gwendoline comes to the bed, putting the
candle on the nightstand again. She puts her
hands together and closes her eyes, taking in
a deep breath. As she opens her eyes again
together with her hands, a light comes out of
them, making all kinds of patterns and figures
in the air.

A happy giggle escapes Davina's lips, her eyes
sparkling with wonder and amazement as
small rabbits were running around her. At
that time, she did not know, what
consequences this little favor of hers will
bring.

  The village is covered in a black gown
except for one house, where a single flame
of a candle is dancing, giving the room
some source of light. A woman in her late
thirties, is sitting next to a bed, where a
small child, not older than ten, is covered in
a blanket with her eyes wide open.

The poor girl does not remember much
from her past with her mother. All she
remembers is that fateful day when her
mother was brutally taken away from her
for good.



"What is going on here?" She asked the
mayor with worry and slowly rising anger.

"You see, Gwen, I have got numerous
complaints about you being suspected of
the practice of witchcraft." He explains
calmly.

The woman's eyes widen in horror. She
never used her powers around people. The
only people who know about it are Nora
and-

Gwen's heart stopped. Her eyes landed on a
man, in his thirties, grinning at her. "Why
Harry?" She breathes out, a tear rolls down
her rosy cheek. James looks at Gwen, regret
slowly rising inside of him.

Harry comes to the mayor and points at
Gwen. "I am more than sure I have seen
her.” He says sternly. “I hope you are not
going to throw dozens of people into
danger just because of your little issue."
Harry whispers to James. The mayor nods
slowly. "Very well. Take her." He ordered as
two men come to Gwendoline.

"No! Please! I am innocent! Listen to me!"
Gwendoline pleaded as the men were
taking her away, the crowd following right
behind them. But little did she know that a
certain little girl was watching the whole
incident from the window of her room.
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Gwendoline smiled sadly to herself. She
knew she could not save herself. She was
not strong enough. But she was more than
thankful that God let her see her little angel
for the last time. Gwen only wished that the
conditions were different.

In the corner of her eye, she saw a man
coming to Davina and with one move he
knocked the small girl out. Honestly,
Gwendoline was thankful that her child will
not see her die. A loud voice of Harry
brought her back from her thoughts.

"And now, send the demon back where it
belongs!" And just like that, they set the logs
on fire. Gwendoline looked up to the sky,
filled with stars, while the fire was
spreading underneath her. Gwen smiled
with tears running down her face as the fire
grew. And as the morning came, the good
witch was no more.

Gwendoline, not being aware of her child's
plan, was tied to a pole, while the villagers
were bringing logs to place under her.
"James please! Let me explain! You know I
would never hurt anyone!" "Silence, you
witch!" Yelled a villager next to her. "We will
not listen to your lies anymore!"

Gwendoline closed her eyes as she let silent
tears run down her face. She knew deep
down that this was the end for her.
Suddenly, she heard a voice, that she did
not expect to hear at all.

 "Mommy! Let her go!" Not so far from the
woman, was her little girl fighting through
the crowd, while stretching her petit hand
out to her mother.

Gwendoline sees a familiar face of James
Hillman, the mayor of the village, standing
at the head of the whole madness. 

Suddenly a loud knock was heard followed
by a loud yelling of villagers. Gwendoline
looks at her child, worry written all over
her face. "Stay here Davina, and under any
conditions, do not leave this room, okay?"

The child nods her head. Gwen smiles at
her before going down to open the door. To
her surprise, she sees a crowd of people
from the village, with torches and
pitchforks, yelling assaults at the poor
confused lady.

Davina's eyes started filling up with tears,
as she ran out of the room, completely
forgetting the promise she gave to her
mother not so long ago. Davina clumsily ran
down the hill, more than determined to
save her mother.

... To be continued



Love all, trust a
few, do wrong to

none
  We share this world with billions of our
fellow humans. Our existence is a
mystery, our purpose a puzzle unsolved
and perhaps unsolvable. With each age
of the world, mankind encounters and
solves new problems. But where have
humans found such determination? I
believe it all comes from the inside.
Look within yourself and you will find
the strength to conquer all challenges,
the very thing that binds us together,
the essence of life itself – love.

  Unexplainable yet overshadowing
everything when it comes, love has been
the feeling that kept us going. And the
best thing about love – it is free to share
and give. Love is always within us like a
smouldering ember, waiting to be
kindled and fill our hearts with fire. But
be careful not to get burned by the
flames. Love allows us to understand
one another. It makes us appreciate our
uniqueness, it heals our hearts and joins
us together. Everything you do and
everywhere you go, spread love and you
shall see how it lifts our spirits and
enriches all around us. Do not forget to
love yourself, for only when you find
love within can you truly love all. Our
spirit is the instrument and with the
guiding melody of love, we can play
unceasing songs of compassion,
kindness and understanding. Combine
your music with that of others and join
together your unique harmonies to
create a never-ending symphony of love. 

Napísal: Matej Kiš V. A
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Foto : Pinterest



  We must try to put our ego aside.
Remove the focus from your own self
and take a different point of view. On
the outside, we see very little of a person
´s life. But inside is much more. The
problems and burdens people have to
carry are not known to us and we do not
think of this when we interact with
others. Every hurt and grievance leaves
a mark. If you find fault with one of your
fellow humans, take time to step back
and realize that being angry with them
and wronging them is never the answer. 

  Love is the language that speaks
without words. We are guided by it, it
enriches everything around as and it is
ours to spread. The bonds of trust that
we form are fragile. Rushed loyalty with
no strong foundation often fails us and
hurts us. It is in strong and healthy
relationships where we should lay our
trust. Our actions have consequences. It
may not seem so to us, but all the
wrongs that we have done are
remembered by the people who have
suffered them. So keep this in mind: love
all, trust a few, do wrong to none.
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  At all times should the fountain of love
spring from our soul and gently shower
everyone around us. But, dear students,
we have to be more careful when giving
out our trust. Trust is like a tower, built
stone by stone. But however high and
strong that tower becomes, take out one
stone and it crumbles. The fallen stones
crush your heart beneath their weight –
the bonds of trust that held the tower
together have failed. However, your
heart buried beneath the rubble is not
choked. Very slowly and all the more
carefully it removes the broken stones
and rebuilds the tower of trust. Take
great care of who you choose to build
your tower with. Trust few, for when
you trust all you are bound to be
betrayed, and with each broken
promise, your tower becomes weaker
and harder to rebuild. 

Anglická sekcia



Love is here and love is there
All around me as I move,

I see love sparkling everywhere
And there is nothing that could prove.

Prove me wrong or prove me right,
All that’s left is to believe,

Believe in all the yellow light
While searching for my heart’s lost piece.

And even when the sky goes dark,
There are people staying bright, 

They have it in them – it’s a spark;
The love they share, always warms the night.

So, if you don’t see the hearts in the blowing air,
What does make you stay?

In this world it is hard to be fair,
But love can’t be the other way.

Surviving her is sometimes hard,
Some days, you don’t need her side,

On good terms, she can be your guard,
She can also be the enemy of life.

Love, you settle in my heart,
You play with my blood,

You show my eyes a precious art,
Now tell me, do I see the God?

The art moves and sinks to my mind,
Astonishes me with it’s actions,

My heart thinks, it’s a gift I found
But how long do last the first impressions?

Once When Love
Caught Me

Napísala: Timea Kubínová I. A
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All the wrong illusions, not giving me a break,
Reality hidden behind this wall,
But I do know it’s fake,
I’m smart enough to know, that one day it will fall.

My brain tells me to leave him,
It tells me what the truth may be,
It may, it may…do the trim!
“Let him leave and set your mind free.”

But I was gifted to see,
To see his eyes shine,
With him looking I feel free,
My heart wants to make him mine.

Although I’m thinking it’s pointless,
Whenever I see him, I feel so much joy,
Our story is confusing no less;
Oh why? Well I don’t know boy.

Just don’t make me focus
On the details of your face,
I know to you I’m a lost cause,
But our souls seem to have a chance.

Us together, what would it be?
There is no answer,
I just feel love, and hope it will be
Such no disaster.

Well, let’s wait, until we cross paths
To the point with a meaning;
But oh, don’t be a breaker, take my hands,
Love me and give what I need, please darling.

So I can see, that love didn’t fool me,
She made me more alive,
So I don’t have to learn how to be lonely
And then thank her, she gave me you for life.
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Love, you are playing a song now,
Slow, but every tone grows a branch of you in me,
I fell for you love, I don’t know how
But time helped you to fool me.



(Poviedka)

Otvorím oči. Nečakane hrejivé lúče slnka, prenikajúce cez malé nemocničné okno, ma prinútia
prižmúriť oči. Zbadám osobu. Vyzerá akosi dôležito. Drží ma v  náručí a hrejivými dlaňami mi
prechádza po tvári. V jej očiach vidno čosi zvláštne. „Asi jej len niečo spadlo do oka,“ pomyslím si.
Odvrátim zrak. Nejaká žena v bielom plášti stojí pri obloku, cez ktorý prichádza to silné svetlo, a
zmätene prekladá akési predmety zo strany na stranu.

„Pred spaním nezabudnite užiť lieky a preložiť dieťatko do postieľky,“ ozve sa odrazu tá zvláštna
biela pani. Hneď ako to dopovie, pristúpi k  dverám a  ani si nestihnem všimnúť, kedy odíde.
Zaujímalo by ma, kam ju ten portál, zvaný dvere, preniesol. Ktovie, možno aj to sa raz dozviem.

V tejto malej miestnosti s belavými stenami sme zostali celkom samy – len ja a tá zvláštna osoba,
ktorá má očividne niečo v  oku. Neustále sa na mňa pozerá, akoby som bola niečím výnimočná.
Mysľou mi behá čím ďalej, tým viac otázok typu: „Prečo som vlastne tu? Kedy ma pustia z  tejto
bledej miestnosti? Mám sa na čo tešiť?“ Ale hlavne: „Kto je táto osoba a  prečo sa na mňa
neprestajne tak díva?“

„Ahoj, zlatko,“ ozve sa odrazu tichým, akoby unaveným hlasom. Otvorím ústa. Chcem jej
odpovedať, ale nejde to.

 „V tej chvíli mi došlo, že ona asi nevie čítať moje myšlienky a  ja zas, na oplátku, neviem rozprávať,
preto sa nám bude, zrejme, komunikovať veľmi ťažko,“ doplnila som. V  triede sa ozvalo mrmlanie,
občasný chichot.

„Som veľmi rada, že ťa môžem konečne spoznať. Si taká maličká a krásna... O  tejto chvíli som
snívala celých deväť mesiacov,“ pokračuje žena stískajúca ma v náručí.

„Obe máme za sebou ťažký deň. Zvládla si ho vynikajúco. Mala by si však ísť už spinkať. Veď
pozri,“ pokračuje a prstom ukáže na okno, „aj slniečko už usína.“

Má pravdu. V  okne, z  ktorého predtým vychádzalo svetlo, teraz už tancujú tisíce malých
hviezdičiek. Mne sa však vôbec spať nechce. Práve teraz to začalo byť zaujímavé! Možno sa
konečne dozviem, kto to vlastne je.

„To som však ešte netušila, že ona má v rukáve osvedčený trik, vďaka ktorému ma nenechá príliš dlho
premýšľať,“ objasnila som spolužiakom.
„Spinkaj ty poklad môj vzácny, hviezdičky tiež išli spať. Zo zlatých pavučín po celú noc najkrajšie
sníčky si praď,“ začne spievať tichučkým hlasom. Moje vlastné myšlienky ma unavia.

Posledné, čo vnímam, je jemný bozk na čelo so slovami: „Navždy ťa budem milovať, spi, dieťa
moje.“ Potom sa už naplno ponorím do snov. Ani si nestihnem uvedomiť, kedy sa na nebesá opäť
vyhupne usmievavá žltá guľa.

Ako som spoznala svoju mamu
Napísala: Eva  Koňuchová , lll. D
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Slnce síce na oblohe je, ale kde je tá osôbka? Nikto ma už nedrží v náručí, nikto na mňa  nehľadí.
Začínam pociťovať smútok a strach. Chýba mi. Ale prečo? Prečo by mi chýbal niekto, o kom ani
neviem, kto vlastne je? Moje zamyslenie však náhle pretrhne otvorenie dverí a  v  nich sa zjaví
ONA.

„Konečne! Už som chcela plakať,“ vyčítam jej v duchu.

„Dobré ránko, miláčik,“ prehovorí na mňa láskavým hlasom, „dúfam, že si sa tu bezo  mňa
nebála.“ Ako to vie? Kto jej povedal, že som mala strach? Alebo žeby predsa vedela čítať, čo sa mi
ženie hlávkou? Začínam mať pochybnosti...
  
„Len som si odskočila na chvíľku do kúpeľne, myslela som, že budeš ešte búvať,“ vysvetlí mi
a pomalým krokom pristúpi k mojej malej postieľke, nachádzajúcej sa priamo vedľa toho veľkého
okna, v  ktorom sa pravidelne striedajú slniečko a  hviezdičky. Vezme ma do  náruče a  jemnými
dlaňami ma pohladí po páperí, ktoré sa ani nedá nazvať vlasmi. Privinie si ma k sebe a spoločne so
mnou si sadne na posteľ. Opäť sa na mňa tak pozerá. V momente, keď jej pohľad opätujem, sa jej
na tvári objaví drobný úsmev. Na moje počudovanie, moje pery sa tiež nevedomky pousmejú.

Slovami, ktoré však vysloví potom, mi moju zatiaľ dobrú náladu okamžite pokazí: „Dnes ťa príde
zobrať pani doktorka na vyšetrenie. Nemusíš sa však ničoho báť, bude to trvať len chvíľku a hneď
ťa prinesú naspäť.“

„Čože?! Aké vyšetrenie? Ja nechcem nikam ísť! Zasa sa budem cítiť smutne, presne ako ráno, keď
si tu nebola,“ hnevám sa pre seba. 

Vo chvíli, keď zbadá moju nahnevanú tvár, začne ma kolísať: „Haju, haju,...“

Moje očká sú už opäť unavené, a tak ma po chvíli zasa premôže spánok... Zobudím sa až na plač
podobného človiečika, ako som ja, ktorého práve priviezli do našej izby. Na rozdiel odo mňa má
modrú perinku. Ktovie prečo. Neprišiel však sám. Nesie sa v náručí osoby, ktorá sa naňho pozerá
takmer rovnakým pohľadom, ako tá moja na mňa...

Uložia sa do postele priamo vedľa nás a  biela pani im začne niečo rozprávať. Keď  dohovorí,
pristúpi ku mne a vezme ma do rúk.

„Zoberiem dieťatko na popôrodný ultrazvuk. Oboznámila vás s tým včera moja kolegyňa?“ spýta
sa pohľadom smerovaným na mne známu osobu, sediacu na posteli.
„Áno, viem o  tom,“ odpovie. V  tom okamihu  začne biela pani kráčať k  portálu. S  nešťastným
výrazom v tvári sa pozriem na „moju osobu“ a do očí sa mi začnú tlačiť slzy. Rozplačem sa.

„Neboj sa, o pár minút ťa vrátim naspäť. Nechcem si ťa nechať,“ ozve sa príjemným hlasom biela
pani, držiaca ma na rukách, a s úsmevom sa na mňa zahľadí. Vyzerá, akoby presne vedela, čo sa
stane. Akoby čakala, že budem uplakaná. Asi sa jej to stáva často...

Rýchlym krokom sa rútime po chodbe, na ktorú sme sa dostali po prekročení portálu. Svet
naokolo stíham sledovať iba letmo, ale i  napriek tomu si všimnem, že chodba je preplnená
rôznymi ľudkami. Niektorí sú malí, iní veľkí, veselí i  smutní. Niektorých tvár je hrboľatá, iní ju
majú jemnú. Podaktorí vyzerajú trochu vystrašene. Nenašla som však žiadnych, ktorí by boli
úplne rovnakí. Každý z nich je jedinečný. Biela pani razom zastaví. Ocitnem sa v rukách tentoraz
bieleho pána, ktorý ma nesie cez ďalšie dvere do inej miestnosti.
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Po vyšetrení ma biela pani dlhou chodbou zanesie späť. Netuším, aký zmysel malo toto zvláštne
vyšetrenie a ani to, prečo som ho musela podstúpiť, ale biely pán mi rozprával niečo o tom, že je to
vraj dôležité. Príliš som ho nepočúvala, pretože jeho slová boli na môj detský rozum komplikované.
Akoby rozprával iným jazykom ako ja.

Keď zbadám mne známu osobu ležať na veľkej nemocničnej posteli  s  otvorenou náručou
a úsmevom na tvári, rozžiarim sa.

Biela pani ma vloží do jej náruče a povie: „Všetko bolo v norme. Máte zdravé bábätko. Zajtra vás
prepustíme domov.“

„Ďakujem, doktorka,“ odpovie s radosťou v hlase „moja osoba“.

„Domov? To je kde? Práve som si tu začala zvykať a  teraz sa mám premiestňovať vraj niekam
domov?“ myslím si potichu.
  Po niekoľkých minútach biela pani odkráča a „moja osoba“ mi vraví: „Počula si? Zajtra pôjdeme
domov! Ocko spoločne s  tvojím starším bračekom po nás prídu. Obaja už sú na teba veľmi
zvedaví.“

Nechápavo sa na ňu pozriem s otázkou v očiach: „Ocko? Braček? O kom to rozprávaš?“

Napriek tomu, že moje myšlienky nepočuje, vzápätí odpovedá na moju nahlas nepoloženú otázku:
„Sú to ďalší členovia našej malej rodinky. Veľmi sa na teba tešia a  určite ťa budú nadovšetko
milovať, presne ako ja.“

„Aha, takže ďalšie osoby, ktoré budú na mňa civieť tak zvláštne ako ty,“ preložím  si jej odpoveď do
vlastnej reči.

„Teraz je však čas ísť spinkať. Čím skôr sa dostaneš do postieľky, tým skôr spoznáš svojho ocka
a bračeka. Dúfam, že aj ty sa na nich už veľmi tešíš,“ poznamená s úsmevom na tvári a preloží ma
na moje malé lôžko.

Na rozdiel od včerajšieho večera, dnes som unavená. Náročné vyšetrenie a množstvo neznámych
postáv mi dalo zabrať. Obrátim zrak k  oknu. Na oblohe už opäť tancujú žiarivé hviezdičky a  ja
zaspávam s myšlienkou na zajtrajšie spoznanie ocka a bračeka...

Slniečko je už dávno nad obzorom, keď otvorím kukadlá. Prvé, čo zbadám, sú dve neznáme osoby,
stojace nado mnou. Príliš okato a  istým spôsobom i strašidelne sa pozerajú priamo na mňa.
Netuším, kto to je. Nikdy predtým som ich nevidela. Ich pohľady ma však desia natoľko, že sa
neubránim plaču.

Tentoraz sa oni zľakli mňa... Netrvá dlho, kým ma „moja osoba“ vezme do náruče a  začne
upokojovať. V momente, keď mi už slzy nebránia vo výhľade, pustím sa do starostlivého skúmania
tých neznámych tvorov. Akonáhle si ich tváre dôkladne prehliadnem, zisťujem, že  v  skutočnosti
nepôsobia až tak desivo, ako som si na  prvý pohľad myslela. Práve naopak, pozerajú sa na mňa
presne tak isto, ako „moja osoba“ po celý čas, odkedy som prvýkrát uzrela svetlo sveta.

„Veď to je ocko a braček!“ uvedomím si odrazu a doprajem im svoj malý úsmev. Takto som si ich
spoznanie veru určite nepredstavovala!
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„Ahoj, drobček,“ ozve sa odrazu ten väčší z nich.

„Už sa nás nebojíš? Nechceli sme ťa s Ivkom vystrašiť,“ rozpráva ďalej presvedčivým hlasom.

Pozriem sa naňho a usúdim, že síce som sa najskôr bála, no teraz vyzerá celkom milo a priateľsky.
Asi by som sa s ním, predsa, mohla skúsiť aspoň skamarátiť...

„Musím priznať, že môj ocko naozaj vyzerá trochu strašidelne, a i  napriek tomu, že  pri  našom
prvom stretnutí som sa rozplakala, už od tej chvíle ho ľúbim a on robí všetko preto, aby som bola
spokojná a šťastná,“ objasnila som spolužiakom a pokračovala som v čítaní príbehu.

„Už si zbalená, mamina?“ spýta sa odrazu ocko.

„Ešte nie, ale ak mi ju na chvíľku postrážiš, ja sa rýchlo pobalím a môžeme vyraziť,“ odpovedá mu
a pomaly ma podá do jeho náruče.

„Výborne,“ odpovie ocko a jemnou pusou na líce prejaví mne i „mojej osobe“ lásku.

„Alebo už jej nemám tak hovoriť? Veď ocko jej práve povedal mamina...“ blysne mi odrazu v hlave.

„Áno, vtedy mi to došlo! Vtedy som si uvedomila, kto vlastne tá „moja osoba“ po celý čas je – je to
moja MAMA,“ povedala som hrdo.

Po chvíli som pokračovala: „Pamätáte si, ako som celú tú dobu netušila, prečo sa na mňa mama tak
pozerá? Tak teraz už to viem – deň, keď som prvýkrát otvorila oči, bol pre ňu totiž zázrakom. Začal
sa život jej vytúženej dcérky, ktorú tak dlho chcela a ktorú neskutočne milovala už odo dňa, keď
zistila, že jej v brušku rastie nový život. Tým chcem zároveň podotknúť i to, že už mi je známe, čo
bola tá vec, ktorú mala mama v očiach, keď ma prvýkrát zbadala – nebolo to nič iné ako LÁSKA,“
usmiala som sa.

„Tak, drahí spolužiaci, toto bol príbeh o tom, ako som spoznala svoju mamu. Na začiatku som síce
nechápala, kto to je, ale to vôbec nevadí. Mala som na to nárok, keďže som bola ešte maličká.
Dôležité je, že teraz už to viem a vždy budem vedieť, pretože mama je niekto, koho nikto nikdy
nenahradí. Ona navždy zostane tou, ktorá vás držala v náručí, keď ste prišli na tento svet a ktorá sa
na vás pozerala s  tou najväčšou láskou v  očiach,“ dokončila som a  utrela si slzu, ktorá sa mi
kotúľala po líci.

Triedou sa rozliehal potlesk...

Gratulujeme Evke Koňuchovej, ktorá s poviedkou vyhrala v
celoslovenskej súťaži JURÍK očami MLADÝCH!
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VIEDEŇ
10. november – 4. január 2024

  Neďaleko našich hraníc sa nachádzajú jedny z najkrajších
vianočných trhov v  Európe. Po námestiach rozvoniava vianočný
punč a skoro na každom kroku možno započuť slovenčinu.
Ozdobené stromy radničného parku a dielne pre deti vytvárajú
skutočne nezabudnuteľný zážitok, ktorý si treba prísť vychutnať.

SALZBURG
23. november 2023 – 1. január 2024

  V starom meste, ktoré je súčasťou dedičstva UNESCO a zároveň
rodným mestom W. A. Mozarta, sa nachádza Christkindlmarkt
(vianočný trh). Salzburg je jedno z  najkrajších miest na zažitie
pravej atmosféry Vianoc a obzvlášť vianočných kolied. Práve v
blízkosti Salzburgu, bola po prvýkrát napísaná a zahraná
najznámejšia vianočná koleda - Tichá noc. Vianočné stánky v tomto
centre sú inšpirované 15. storočím a zdôrazňuje sa kvalita nad
kvantitou.

KRAKOV
24. november 2023 – 1. január 2024

  Na hlavnom námestí v  Krakove (Rynek Główny), jednom z
najväčších stredovekých námestí v  Európe, sa každoročne vytvára
dokonalá vianočná atmosféra. Stánky obklopujú nádhernú
dvojvežovú baziliku Panny Márie, ktorá dodáva celému podujatiu
ešte špeciálnejšie čaro. Vyzdobené námestie je dokonalou kulisou
pre vianočnú náladu, takže už len objavovanie mnohých krásnych
budov, kaviarní a reštaurácií je nezabudnuteľným zážitkom. Krakov
je tiež jedným z najkrajších miest v Európe a okrem krakovského
vianočného trhu je tu veľa zaujímavostí, ktoré sa oplatí vidieť.

BUDAPEŠŤ
17. november – 31. december 2023

  Budapeštianske vianočné trhy sa často považujú za jedny z
najkrajších vianočných trhov v Európe a každoročne prilákajú
státisíce návštevníkov.
Od hlavného trhu na námestí Vörösmarty až po slávnu „adventnú
slávnosť“ v Bazilike svätého Štefana – si môžete vyberať z množstva
zábavných aktivít, pochúťok a nádherného vianočného programu.
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Blízko, ale  ďaleko od bežného:
vianočné trhy, ktoré stoja za cestu

Napísala: Petra Eva Petrulová
Foto: Archív



PRAHA
20. november 2023 – 6. január 2024

  Práve tieto vianočné trhy boli opakovane zaradené medzi tie
najlepšie na svete na webových stránkach CNN Travel alebo
European Best Destination a mnohé ďalšie. Dokonca ich v roku 2019  
The Times zaradil medzi 5 najkrajších európskych vianočných trhov.
A netreba dodávať, že majú pravdu! Príďte sa ponoriť do sviatočnej
atmosféry voňajúcej vareným vínom a medovníkmi. 
Predajcovia budú ponúkať miestne ručne vyrábané výrobky,
darčeky, vianočné dekorácie, sviečky a občerstvenie, ako sú pečené
gaštany, varené víno, medovníky, klobásy, knedle a mnohé iné.

ČESKÝ KRUMLOV 
1. december – 1. január 2024

  Na námestí Svornosti sa bude odohrávať aj tento rok očarujúci
Vianočný trh. Môžete tu poslať list Ježiškovou poštou, či zažiť
anjelský sprievod mestom. Okrem toho sa môžete tešiť na pestrý
program vrátane adventných a vianočných koncertov, vianočných
rozprávok a mnoho ďalších nezabudnuteľných zážitkov. Nenechajte
si ujsť túto magickú atmosféru plnú radosti a vianočného ducha na
jednom z najkrajších historických námestí v Česku.

BANSKÁ BYSTRICA
december – 6. január 20241.

  V historickom centre nájdete stánky s pestrou ponukou
občerstvenia, vianočného punču, pekárenských a cukrárenských
lahôdok, cukroviniek, či syra. Stánky budú otvorené každý deň od
11:00 do 21:00 hodiny, s výnimkou sviatkov 24., 25. a 26. decembra
2022.

TRENČÍN
1. december – 23. december 2023

  Všade dobre, doma najlepšie. Vianočné trhy v Trenčíne s názvom
Čaro Vianoc pod hradom patria medzi najkrajšie na Slovensku.
Každoročne ponúkajú bohatý výber remeselných výrobkov a
lahodných vianočných dobrôt. Okrem toho sa  môžete tešiť na
pestrý kultúrny program, ktorý na Mierové námestie vnesie tu
pravú vianočnú atmosféru.
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Ako sa blížime k najkrajšiemu obdobiu roka, Vianociam, pripravil som si pre vás dva pekné
vianočné recepty, aby ste mohli prekvapiť svojich rodičov alebo kamarátov. 

Recepty na Vianoce
 
INGREDIENCIE: 

CESTO: 
hladká múka - 400g
práškový cukor - 300g
Palmarín – 250g
vanilkový cukor – 1 ks
med (akýkoľvek druh) – asi 3 polievkové lyžice
vajíčka – 3ks 
sóda bikarbóna – ½ polievkovej lyžice
mlieko (polotučné)- podľa potreby 

PLNKA: 
maslo – 250g 
Salko (kondenzované mlieko) – 1 ks 

ZDOBENIE: 
vlašské orechy (rozomleté) 
čokoládové Pikao 

CESTO: Ako prvé si nad parou roztopíme celý
Palmarín až dokedy nebude tekutý. Pridáme
práškový cukor, vanilkový cukor, med a tri
rozšľahané vajíčka, pričom neprestávame
miešať. Dosypeme múku a lyžičku sódy
bikarbóny, a stále miešame až do svetlohnedej
farby. Cesto potom rozdelíme na tri rovnaké
časti a dáme do rúry na 10-15 min pri 175°C
(teplovzdušná rúra) až do hnedej farby.

PLNKA: Plnka je veľmi jednoduchá, pretože
iba zmiešame Salko a maslo do krémovej
konzistencie. 

SKLADANIE: Po tom, čo budú cestá dopečené
si ich orežeme na približne rovnaký
obdĺžnikový tvar a odrezky rozmixujeme
spolu s vlašskými orechmi. Na plech si
položíme cesto, na ktoré nanášame plnku.
Opakujeme na tri poschodia, kde vrchnú
plnku pokrývame mixovanou posýpkou. Vrch
ešte polejeme Pikaom. Po dozdobení necháme
stáť na vzduchu aspoň hodinu, a potom dáme
na noc do chladničky. 

POSTUP:

Napísal: Adam Mandinec
Foto: Adam Mandinec
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Ako druhý recept som si pripravil
citrónové linecké koláčiky, ktoré sú
jednoduchší a ekonomickejší recept. 

INGREDIENCIE: 
hladká múka - 300g 
margarín (Hera) - 150g 
práškový cukor 100g 
1 žĺtok z vajíčka
vanilkový cukor – 1ks
citrón – 1ks 
džem (podľa chuti) 

POSTUP:
Preosejeme hladkú múku a práškový cukor.
Pridáme margarín, žĺtok, vanilkový cukor, šťavu z
citróna a nastrúhanú kôru z citróna. Zmiesime na
hladké cesto a necháme v chladničke (2 hodiny).
Cesto rozvaľkáme na doske (3-4 mm). Pomocou
formičiek vykrajujeme páry koliesok, kde jedno z
páru má ozdobný výrez. Kolieska upečieme v rúre
rozohriatej na 175°C (teplovzdušná) po dobu asi 10
minút (dokedy nie sú zlatistej farby). Potom
kolieska spájame džemom. 
Na dozdobenie môžeme posypať práškovým
cukrom.

Oba tieto recepty nie sú náročné, a  verím, že by
ste si nimi mohli spríjemniť vianočné sviatky.
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Naši prváci
odkazujú...

Spýtali sme sa
našich prvákov
na  ich dojmy zo
školy:
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,,To čo tu máte aké teplo?
Potím sa ako ondatra v ruji”-
p.p. Mikolášek

,,Nechytaj mu avatara, to je jeho
avatar!”- p.p. Valenta

“When you talk like that, my
saliva is being produced”- p.p.
Lenka Cooper

,,Terezka, ty radšej nespievaj
lebo to znie ako zmutovaná
veľryba”- p.p. Samák

Viliam: ,,Niekde som spravil chybu.”
p.p. Mikolášek: ,,Myslíš teraz pred
chvílou alebo keď si sa narodil?”

,,Ten Cooper stále len horory
pozerá, už ma to nebaví. Zakryjem si
oči a spievam si”- p.p. Lenka Cooper

,,Ja keď sa pozriem do Emmkinho
a Siminho zošita, ja dostávam
extázu”- p.p. Lenka Cooper

p.p. Valach: ,,Ste cicavci?”
1.A: ,,No však áno.”
p.p. Valach: ,,A aká je prirodzená
poloha cicavca?”
1.A: ,,Spánok.”
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Počítanie 1.A na matematike:
P.p. Mikolášek: ,,Nabi brokovnicu
a ideme to postrielať”

P.p. Mikolášek: ,,Keby mám vybrať
miss najznechutenejšie tváre, tak
to vyhráte určite vy dve”
Nela a Aneta: ,,Yes, to sme vždy
chceli!”

p.p. Škodáčková: ,,Patrícia, vy
ste ako štatistický úrad, správne
výpočty s nesprávnymi číslami”

Tereza:,,Prečo mi tá kalkulačka
nefunguje?”
p.p. Mikolášek: ,, Pri  pohľade
na teba sa jej ani nečudujem.”



27. Have Your a Merry Little Christmas -
Sol Kaplan, Frank Sinatra
28. Baby It's Cold Outside - Tria Bascon,
Jose Mari Chan
29. What Christmas Mean To Me - Stevie
Wonder
30. The Christmas Song - Nat King Cole

1. Medvídek - Lucie
2. Stín katedrál - Shalom
3. Snowman - Sia
4. Driving Home for Christmas - Chris Rea
5. Feliz Navidad - José Feliciano
6. Let it Snow! Let it Snow! - Dean Martin
7. Shake Up Christmas - Train
8. Carol of the Bells - Mykola Dmytrovych
9. Last Christmas - Wham!
10. All I Want for Christmas is You -
Mariah Carey

Vianočný playlist

21. Happy Xmas (War is Over) - John
Lennon, Yoko Ono
22. Každý deň budú vraj Vianoce - Lojzo
23. Tři oříšky - Iveta Bartošová

26. Ice Dance - Danny Elfman

24. It's Beginning to Look a Lot like
Christmas - Michael Bublé
25. Joy to the World - Pentatonix
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31. Sleigh Ride - Ella Fitzgerald
32. I've Got My Love To Keep Me Warm -
Ella Fitzgerald, Louis Armstrong
33. List Ježiškovi - Pavol Habera, Peter
Dvorský
34. Winter Wonderland - Michael Bublé
35. Santa Claus is Coming to Town - Frank
Sinatra
36. Here Comes Santa Claus - Gene Autry
37. It's the Most Wonderful Time of the
Year - Andy Williams
38. I Wish You a Merry Christmas - Bing
Crosby
39. Sleigh Ride - The Ronettes
40. Vánoční - Johny Machette, Tery Blitzen
41. Someday At Christmas - Stevie Wonder
42. Čas sviečok - Robo Opatovský, Jana
Kirshner
43. Skořápky ořechů - Marie Rottrová

11. Rudolph The Red Nose Reindeer - Dean
Martin
12. Najkrajšie Vianoce - I.M.T. Smile
13. Zima, Zima, Zima - Hana Zagorová
14. Vánoce, Vánoce přicházejí - Tereza
Vágnerová, Josef Vagner
15. Butter (Holiday Remix) - BTS
16. Underneath the Tree - Kelly Clarkson
17. Šťastné a veselé - Original Verzia  
Dominika Mirgová
18. Jingle Bell Rock - Bobby Helms
19. Vianoce, Vianoce - Peter Nagy, Jano
Bocko
20. Merry Christmas Everyone - Shakin´
Stevens

Redakcia školského časopisu Noa? praje príjemné prežitie vianočných sviatkov a všetko najlepšie v
roku 2024 vedeniu školy, pedagogickému zboru, ekonomickému oddeleniu, pani upratovačkám a

kuchárkam, a v neposlednom rade všetkým žiakom a ich rodinám!

Oddychová zóna



Na čo sa môžete
tešiť v ďalšom čísle

Reportáž z vianočných akcií a
lyžiarskych výcvikov našich prvákov
Školský ples

Nové vedomosti...Nové zážitky...Nové
exkurzie!

Ďalší skrytý talent Obchodnej
akadémie

Letné mámenie
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Erazmus

(Budúce číslo môžete očakávať v máji 2024)

Jeden z našich pedagógov nám odhalí
svoje súkromie

Láska vládne svetom

Vyhlasujeme súťaž o dokonalý outfit




